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Dr. Prugberger János 
A 2024-es esztendőt két évforduló is jel-
lemzi. Az egyik: december 31. dátummal 40 
éve lesz annak, hogy megszűnt a Kőszegi 
Szülőotthon, a másik, hogy 50 éve érkezett 
a városba dr. Prugberger János szülész-nő-
gyógyász szakorvos. 
1965-ben kezdte el az orvosi tevékenységét 
a Markusovszky Kórházban, majd 1974-ben 
átvette Kőszegen a nőgyógyászati, illetve 
a szülőotthon orvosi feladatait. A Sáncárok 
utcában lévő Kőszegi Szülőotthon 1984. de-
cember 31-én megszűnt. Az akkori évenkénti 
átlagos születésszám 250 gyermek érkezését 
jelentette, ezt levetítve tíz évre azt jelentheti, 
hogy a doktor úr 2500 gyermek születését 
vezette le. Az édesanyák Kőszegen, vagy a 
környék egyik településén éltek. 
Dr. Prugberger János szeptember 27-én a 
kőszegi lakásán fogadott. Már ritkábban lá-
togat haza, mert Szombathelyhez köti a csa-
ládja, a két gyermek, hat unoka és hét déd-

unoka. Naponta sokat olvas, francia 
és német nyelvű könyveket is, szavai 
szerint megőrizte a keresztény iskolá-
ban szerzett nyelvtudását. 
– Doktor Úr! Ön 80 évesen 2020-ban 
fejezte be Kőszegen az orvosi, házi-
orvosi munkáját. Milyen érzés volt?
– Nyugodt szívvel adtam át Lilla 
doktornőnek, unokám feleségének 
a praxist. Büszke vagyok arra, hogy 
két unokám is az orvosi pályát vá-
lasztotta, és ebben nekem is volt ré-
szem – fogalmazta meg, aki 83 éve-
sen alaposan meggondolta szavait. 
Mozgására az idős kora rányomta a 
bélyegét, de öröm számára, amikor a 
dédunokái mellette futkosnak otthon 
vagy a parkban.
– Miért választotta 1975. május 15-
én Kőszeget?
– Meghívott a városvezetés, de az is 
igaz, hogy a ’szocialista kórház’ felépí-
tésének gondolatától távol álltam, és 
vágyam volt az önálló orvosi munka.

– A szülőotthon vezetése?
– Az orvosi tevékenység legfényesebb oldala 
az élet születésénél asszisztálni, az egy cso-
dálatos élmény. Megadta ezt a szülőotthon-
ban végzett munkám. A kezdetektől nappal 
rendeltem nőgyógyászként, illetve éjszakai 
ügyeleti szolgálatban is részt kellett vennem. 
Ha otthon pihentem, éjszaka is behívtak a 
szülőotthonba, legtöbbször vártam is egy-egy 
szülés kezdetét.
– A fiam születéséhez is behívták Önt 
hajnalban, aztán az első vizsgálat után 
elment futni.
– Mert akkor az anya állapota miatt biztosan 
megtehettem, a sport engem mindig pihen-
tetett. A többféle feladat miatt évtizedeken át 
szinte 24 órás szolgálatban voltam, ugyanígy 
az orvostársaim is. Szabadságom, távollétem 
alatt helyettesített Horváth Klára doktornő. 
Ott voltak mellettem a kiválóságok, a szü-
lésznők. Most júliusban Kőszegen találkoztam 
Palotás Eszterrel, de Virágh Tiborné (Marika), 
Mikolics Ernőné szülésznőkkel végzett közös 

munka megmaradt bennem. A szülőotthon-
ban tíz édesanyát tudtunk egyidőben fogad-
ni, voltak időszakok, amikor az orvosi szobát 
is várandós asszony foglalta el. A születés 
pillanatának élménye ott volt velünk, ha azt 
láttam, hogy ehhez operációs beavatkozásra 
lesz szükség, akkor mentővel együtt mentünk 
el a kórházba az édesanyával. Azért ennyi év 
távlatából ne feledjük, hogy a Kőszegi Szü-
lőotthon Giordán Jenő doktor munkájával 
indult el.  
1985-től a szülőotthon után a doktor úr éle-
tében a körzeti, illetve háziorvosi évek követ-
keztek, és ellátta a nőgyógyászati rendelést, 
az éjszakai orvosi ügyeletet. A ’90-es évektől 
sokszor helyettesítette Kákonyi doktort, majd 
át kellett vennie a körzetet. „Azokban az 
években is keveset volt itthon” – fogalmaz-
ta meg a doktor úr felesége, Ágnes asszony. 
Talán azért is, mert dr. Prugberger János szá-
mára a sport „az operatív munka nehézsé-
geinek a feloldását jelentette”. A síelők, az 
atléták sportorvosa volt, versenyzett és edzői 
képesítést is szerzett hegyi síelőként, fizikai 
munkát vállalt a síversenyek, a kőszegi diák-
olimpia megvalósítása érdekében, mert „ak-
kor még volt hó”. Aktív versenyzője volt az 
atlétikai szakosztálynak, ami 2020-ban újra-
indult. A kőszegiek a doktor urat arról is jól 
ismerték, hogy orvosi táskájával, kerékpárral 
járta a várost. 
Katalin azok közé tartozott, aki Szülőotthon-
ban az utolsók egyikeként, 1984. november 
30-án született, az édesanya, Horváth Csa-
báné kőszegfalvi asszony, a megszűnésről 
szóló KéV írásban (2021. március) így fo-
galmazott: „Prugberger doktor úr embersé-
ges hozzáállása nagyban megkönnyítette, 
hogy nyugodtan, türelmesen nézzek az 
előttem álló nagy feladat elé”. 
– Kőszeg város kispolgári varázsa, a sok-
irányú, értékes emberi kapcsolat meg-
maradt bennem – fogalmazta meg 2024. 
szeptember 27-én dr. Prugberger János, aki 
Kőszeg egyik kiváló orvosa. 

Írta és fényképezte:
Kámán Zoltán
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Fogadóórák időpontjai
BÁSTHY BÉLA polgármester: november 13.
DR. ZALÁN GÁBOR jegyző: november 13.

TERPLÁN ZOLTÁN alpolgármester: október 17.
DR. NAGY EDINA aljegyző: október 30.

A tisztségviselői fogadónap 9 – 11 és 14 – 15.30 óra között tart.

CSIKI ISTVÁN önkormányzati képviselő
október 16-án (szerdán) 16.30 – 17.30 óra között

fogadóórát tart a Városháza ügyfélfogadási irodájában (Jurisics tér 8.).

Ami elromolhat, az el is romlik!
Vállalom TV-k, híradástechnikai készülékek,
háztartási kisgépek (pl. villanysütő, főzőlap,

robotgép, (robot)porszívó, stb.)
javítását rövid határidővel, garanciával!

CSIZMAZIA GÁBOR, Horvátzsidány, Fő u. 24. 
+36 30/286-1363 Megjelenés – terjesztés

Kedves Olvasó! A következő lapszám november 11-én jelenik meg. 
A terjesztéssel kapcsolatos észrevételeiket a lap alján megadott 
elérhetőségeken szíveskedjenek megtenni! 

Köszöntések
Básthy Béla polgármester képes-
lappal köszöntötte a város szépkorú 
lakóit születésnapjuk alkalmából:  
Gősi Árpádné Bárándy Klotild (92 
éves), Koroknai Jánosné Czumpf 

Kőszeg, Fő tér 11. Tel.: 94/310-204

Kőszeg, Kossuth u. 12. Tel./Fax: 94/361-869

Üzletünk 20 ÉVES nyitva tartásának 
ÉVFORDULÓja 

és a
LÁTÁS HÓNAPJÁNAK

alkalmából 
Szeretettel várjuk Önöket!

20% – 40% kedvezmény!

Látásvizsgálat és szaktanácsadás
bejelentkezés alapján!

Az akciók részleteiről érdeklődjenek üzleteinkben!

Hulladékszállítás napjai 
Szelektív gyűjtés: NOVEMBER
November 4. hétfő (1. körzet) – November 5. kedd (2. körzet) – No-
vember 6 szerda (3. körzet) – November 7. csütörtök (4. körzet)

Zöldhulladék gyűjtés: NOVEMBER 
November 8. péntek (1. körzet) – November 15. péntek (2. körzet).

Judit (91 éves), Mondl Károlyné 
Heilig Erzsébet (96 éves), Tomsits 
Gyuláné Szakos Irén (94 éves), 
Brückler Teréz (98 éves), Galambos 
Ferencné Horváth Ida (91 éves), 
Jancsik Józsefné Illés Irén (94 éves) 
és Magyarics Ferencné Fatalin Ro-
zália (90 éves).
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Új ciklust indítunk
Október 8-án a Jurisics-vár lovag-
termében megalakult Kőszeg Város 
új önkormányzati képviselő-testüle-
te, melynek feladata és felelőssége 
városunk életének és fejlődésének 
irányítása a 2024-2029 közötti 
időszakban. Megtisztelő és felemelő 
lehetőség, hogy polgármesterként 
vezetője lehetek ennek a testületnek, 
irányíthatom a testület napirendjére 
kerülő előterjesztések kiválasztását, 
megtárgyalását és a döntéshozatalt, 
valamint a végrehajtó intézmény-
rendszer működését. Jóleső érzés-
sel gondolok vissza a szeptember 
30-ával záruló 2019-2024-es 
önkormányzati ciklusban elvégzett 
munkára, szeretném megköszönni 
minden munkatársunk és együttmű-
ködő partnerünk segítségét, hiszen 
minden eredményt együtt értünk el. 
Nagy hálával emlékezem arra a se-
gítségre, amelyet két távozó bizott-
sági elnökünktől a Városfejlesztési, 
Idegenforgalmi, Közlekedési és Va-
gyonügyi Bizottságot több cikluson 
át vezető Kiss Péter képviselő úrtól 

illetve Sas Norberttől a Pénzügyi, Jogi 
és Rendészeti Bizottság elnökétől 
kaptam, és köszönöm a testületünk-
től búcsúzó képviselőtársaim Velkyné 
Ball Andrea, Rába Kálmán, Harkai 
Norbert és Kiss Zoltán Miksa kép-
viselői munkáját. Mindannyiuknak 
szívből kívánom, hogy képviselői 
megbízatásuk megszűnése után is 
legyenek aktív részesei Kőszeg tár-
sadalmi életének és élvezzék sok-sok 
előnyét és szépségét annak, hogy 
szeretett városunk polgárai.
Képviselő-testületünk megalaku-
lása alkalmából polgármesterként 
szeretném városi újságunkban is 
üdvözölni régi és új képviselőtár-
saimat, akiktől nagy segítséget és 
támogatást várok a város fejlődé-
sét előmozdító terveink, a Kőszeg 
500 program megvalósításához. 
Arra kérem és hívom őket, hogy 
munkánk során elsősorban ne a 
közösségünket elválasztó pártpo-
litikai, hatalmi ambíciókra, hanem 
a város lakosságával való szoros 
kapcsolattartás során beazonosított, 

közösségünket összekötő célokra és 
közös kihívást jelentő problémákra 
koncentráljunk. Meggyőződésem, 
hogy mindannyian Kőszeg fejlődése 
érdekében vállaltunk önkormány-
zati tisztséget, és hogy városunk 
érdeke nem a széthúzás, hanem a jó 
ügyek közös támogatása. Köszönöm 
Terplán Zoltán alpolgármester úrnak 
az elmúlt öt év együttműködését, és 
hogy a következő időszakra is vál-
lalta az alpolgármesteri feladatokat. 
Különösen nagy segítségemre volt 
szociális intézményrendszerünk át-
szervezésében, eredményes munkát 
kívánok neki főállású munkahelyén, 
a Szent Erzsébet Szociális Központ 
vezetésében is.
Gratulálok önkormányzati bizott-
ságaink régi-új elnökeinek, egyben 
sok sikert kívánok munkájukhoz! 
Fekete-Pataki Edit már jelentős ru-
tint szerzett a Kulturális, Oktatási, 
Szociális, Egészségügyi és Sport Bi-
zottság vezetőjeként, Gelencsér At-

tila pedig a Kőszegi Városüzemel-
tető Kft. felügyelő bizottságában, 
illetve az általa immár elnökként 
vezetett Városfejlesztési Bizottság 
korábbi tagjaként alaposan meg-
ismerte városunk működését. Kö-
szönöm Takácsné Varga Ágnes kép-
viselőasszonynak, hogy vállalta a 
legkomplexebb feladatkörű, legtöbb 
előterjesztést tárgyaló Pénzügyi, 
Jogi és Rendészeti Bizottság veze-
tését. Biztos vagyok abban, hogy a 
képviselőkkel és az ugyancsak most 
esküt tett külső tagokkal megerősí-
tett bizottságaink jól fogják szolgálni 
Kőszeg működését, fejlődését. 
Városunk polgáraitól a következő 
években is az eddigiekhez hasonló 
bizalmat, aktivitást és együttmű-
ködést kérek, és hogy szeressék 
nagyon Kőszeget, valamennyiünk 
közös otthonát! Építsük, szépítsük 
együtt a következő öt évben is!

Básthy Béla
polgármester

Isten kegyelmével megszületett Koltay Márton! Deo Gratias! Ok-
tóber 12-én 00.35 órakor 3240 gramm súllyal és 49 cm magas-
sággal. Hajni és Marcika jól vannak! Ezt az üzenetet kaptuk Koltay 
Árpád édesapától, Szabó Hajnalka édesanya, borkirálynő férjétől. 
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Kertépítés, Kertépítés, 
kertgondozás

Alpok k Gardendd

Kerttervezés, kertépítés
Füvesítés
Fűnyírás, szegélyezés, gyomlálás
Gyepszellőztetés
Rotálás
Sövényvágás
Gyümölcsfa-, dísznövénymetszés
Növényültetés
Növényápolási munkálatok

Horváth Attila
+
Horváth AttilaHorváth Attila
++36 30 299 1968+36 30 299 196836 30 299 1968
alpokgarden@gmail.comalpokgarden@gmail.com
facebook.com/alpokgarden

Két útszakasz felújítása
A Rákóczi Ferenc utca, illetve a Pék 
utca és – ettől kezdődően, hozzá 
kapcsolódóan – Várkörnek Ady 
Endre utcáig történő útfelújítás 
előkészítése szeptember végéig két 
ütemen átjutott. A korábbi években 
három milliárd Ft-ot meghaladó – 
látványos változást okozó – útfej-
lesztés következő szakaszára ’csak’ 
négyszáz millió Ft-ot kapott az 
önkormányzat TOP_PLUSZ-os pá-
lyázati támogatás keretében. Szep-
tember 19-én a testületi ülésen 
elhangzott, hogy az építési munka 
legkorábban 2025. év tavaszán 
kezdődhet el. Básthy Béla polgár-
mester a testületi ülésen kiemelte, 
hogy lakossági fórumon felmerült, 
műszakilag megoldható kéréseket 
Somlai Péter jórészt beépítette a 
tervekbe. 

Lakossági fórum
Az út-, építésztervező mérnök 
szeptember 11-én a KÖSZHÁZ-
ban tartott lakossági fórumon el-
mondta: ÷a mai nap azért van, 
hogy Önök, mint lakók az ész-
revételeiket elmondják, és ha 
műszaki szempontból megva-
lósítható, akkor tudjuk a tervet 
módosítani”. Járdaépítésre, áthe-
lyezésre két igény is volt, azok be-
kerültek – a képviselő-testület által 
is elfogadott – tervbe. A fórumon 
sokan hallgatták az előzetes ter-

vekről szóló beszámolót, és tették 
fel a kérdéseket. Először Básthy 
Béla polgármester beszélt a pá-
lyázati kiírásban megfogalmazott 
elvárosokról, arról, hogy az abban 
meglévő kritériumoknak megfe-
lelő utak felújítására nyújtotta be 
az önkormányzat a pályázatot. 
Olyan gyűjtőutakat, áteresztő uta-
kat kellett kiválasztani, amelynek 
környékén parkolóval, tömegköz-
lekedéssel kapcsolatban problé-
mák vannak. ÷Ilyenek Kőszegen 
vannak bőven” – fogalmazta meg 
a városvezető, majd hozzáfűzte: 
÷Rossz hír, hogy Kőszegnek ezen 
a területen sokkal több problé-
mája van, mint ami 400 millió Ft-
ból megoldható”. A fórumon sok-
féle igény elhangzott, a saját ház 
előtti járdaépítés is. A polgármester 
szavai szerint: ÷A mai napon nem 
tudunk arról beszámolni, hogy 
minden problémát megoldunk a 
kőszegi közlekedésben. Azokkal, 
amivel foglalkozunk, jelentősek. 
Azt is gondolom, hogy sokan 
mondhatják, hogy ilyenek saját 
környezetükben is vannak, de 
valahol választani kellett”. 
A fejlesztés célja az érintett útbur-
kolatokat, parkolókat jobb állapotba 
hozni a járófelületek aszfaltozásával. 
A pénzügyi ÷forrás nagyságrendje 
nem az ún. faltól falig felújítások-
ra volt kiírva, igy ezt nem lehet 

megtenni”. A parkolók jobb állapot-
ba kerülnek, talán több is lesz, de 
arra nem hangzott el ígéret – csak 
kérés a lakosság részéről –, hogy 
kevesebb lesz a díjköteles parkoló. 
Az indok szerint a parkolók építése 
és fenntartása sok pénzbe kerül.
A Rákóczi Ferenc utca, illetve a Pék 

utca és a Várkör közlekedés szem-
pontjából a város fő ütőerejének 
számít a kifelé és a befelé közle-
kedők szempontjából. Az előzetes 
tervek foglalkoztak az ottani par-
kolási problémákkal, ezért kapcsol-
ták hozzá az Árpád tér forgalmának 
újragondolását.

Gyöngyös utca

Pék utca

Árpád tér
Királyvölgyi utca

Schey Fülöp utca
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Az előzetes terveket Somlai Péter 
úttervező mérnök mutatta be. A la-
kosság észrevételei utáni, a mérnök 
által módosított terv látható a ké-
pen, kiemelten az Árpád tér környé-
ke. A park és az iskola közötti részen 
a kétirányú forgalom megszűnik, 
az egyik sávon parkolók lesznek. A 
Puskapor utcából kettős fordulással 
vissza lehetne menni a Pék utcába, 
onnét a Királyvölgyi utca, illetve a 
belváros felé lehet autózni. A Pék 
utca kétirányú lesz a Schey Fülöp 
utcáig, innét, a régi néven Zrínyi ut-
cán át elérhető lesz a Várkör, ezzel 
a belváros is. A Schey (Zrínyi) utca 
egyirányú marad, de a jelenlegihez 
képest fordítva. A járművek egy-
irányú útszakaszon haladhatnak a 
Várkör felől a Pék utcában a Schey 
Fülöp utcáig. A forgalmi irányok 
változtatásának célja volt, hogy a 
Hegyalja utca jelenlegi, felesleges 
forgalma megszűnjön. Több autós 
ezen áthaladva megy kifelé a város-
ból, nem választja a hosszabb utat 
a Gyöngyös utcán át, de nehezíti a 
Hegyalja utca forgalmi helyzetét.
A Pék utcában a COOP üzlet előtt 
alakítják ki a gyalogátkelőt lakos-

sági kérésre. A Pék utca egyirányú 
szakaszán parkolók épülnek, a tu-
rista buszok számára is a gyors le- 
és felszállás idejére, és nem tartós 
parkolás céljából. Az érintett lakók 
ez ellen több kifogást emeltek. A 
Pék utcában, a Várkör felől lesz egy 
gyalogátkelő, és másik a Várkörön a 
Táblaház utca elérése érdekében. A 
tájékoztatón hangsúlyosan hangzott 
el, hogy a gyalogátkelők mozgás-
korlátozottak, gyengénlátók számá-
ra is alkalmasak lesznek, és mindkét 
irányból 50 méter belátási távolság 
szükséges az autósok számára. Egy-
egy átkelő építése jelentős költség.
A Pék utca és a Várkörön lévő ven-
déglősöktől érkeztek – árufeltöltés 
időszakára vonatkozó – észrevéte-
lek, de ezeket az építési úttervek-
nél, a közlekedés szabályozásával 
meg lehet oldani. Igény merült fel 
kerékpáros utakra, de az úttervező 
szavai szerint erre a szűk utcák nem 
alkalmasak.
A Károly Róbert tér átalakítására 
korábban készültek koncepcio-
nális tervek, és ehhez igazodik a 
Várkör ezen részének átépítése. A 
régi mentőállomás csatlakozásánál 

szűkített bejárót építenek. A lakos-
sági vélemény szerint a régi, üres 
mentőállomás előtt parkolási káosz 
uralkodott. A városvezető szerint az 
önkormányzat igényelte az épü-
letet, és szükséges lesz szabályok 
bevezetése. 
A Várkör Hunyadi útig tartó részén 
lesznek parkolók, újjáépül a busz-
megálló, és az előbbi szabályok 
miatt a Hunyadi út folytatásaként 
épül meg az új gyalogátkelő, a régi 
megszűnik. Az Ady Endre utcai csat-
lakozásnál tervezik új gyalogátkelőt, 
az előtte lévő szintén megszűnik. A 
Várkör Ady utcai csomópont átala-
kul úgy, hogy a Győri János utca 
irányából érkező autós elsőbbséget 
kap, és nem lesz szükség a Várkörről 
érkező forgalom lassítását célzó út-
akadályokra.

A Rákóczi Ferenc utca 
A Fekete kerttől a Rohonci utcáig 
szól a felújítás tervezete. A páratlan 
számú házak előtt lévő csapadékvíz 
elvezetését szolgáló nyitott folyóka 
megszűnik, a hely felhasználásával 
parkolókat alakítanak ki zöld szige-
tekkel. Ezek fa ültetésére nem, csak 
bokrokra alkalmasak. A parkolók 
helyét nem jelölik ki, mert így az in-
gatlan tulajdonosa, vagy hozzá ér-
kező vendég a kapu előtt is meg tud 
állni. Van a városban olyan tapasz-
talat, hogy az ilyen helyeken idegen 
nem vagy elvétve áll meg. Viszont 
előny lesz az ott élők számára, mert 
nagyobb lesz a parkolásra alkalmas 
terület. A Tüskevár utcához csatla-
kozó részen új parkolási rendszert 
alakítanak ki, hogy ÷a jelenlegi ál-
datlan állapot megszűnjön”.

Nyitvatartás október 31-ig: 
Hétfő-Péntek: 9.00-12.00 és 13.00-17.00

Szombat: 9.00-12.00 
Nyitvatartás nov. 1-től febr 28-ig:

Hétfő, szerda, csütörtök: 14.00-17.00 CSAK DÉLUTÁN
Kedd, péntek: 9.00-12.00 és 13.00-17.00

Szombat: 9.00-12.00
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a horvát nap, meg az adventi koncert is kiváló az 
együttlétre. Többször jártunk az anyaországban, 
de voltunk Lengyelországban, Németországban, 
Szlovákiában, Csehországban, Erdélyben, Szlo-
véniában, Bosznia-Hercegovinában. Legtöbb-
ször az idegenvezetést is magamra vállalom.  
– Változott-e a magukat horvátnak vallók 
száma?

– Legutóbb 222 fő vallotta magát horvátnak. Ez 
több mint a 2001. évi 193 fő, de miután „beval-
lásról” van szó számos egyéb tényező befolyá-
solhatja a statisztikában megjelenő számokat. 
A valóságban itt is érvényesülnek az országban 
tapasztalható demográfiai tendenciák, vagyis 
fogyunk. 
– A horvátság fennmaradásának a garanciá-
ja a nyelv megőrzése, használata, a vallás, a 
templom. Milyen szereped (szerepetek) volt a 
templom felújításában?  
– A templom, a vallási közösség megtartó sze-
repe nálunk is vitathatatlan. 500 évvel ezelőtt a 
török elől menekülve teljes falvak a papjukkal, 
templomaik mozgatható kegytárgyaival, - példa 
erre az undiak Szűz Mária szobra - menekültek 
erre a vidékre és találtak új hazát. 2000-ben 
szerződés alapján használatra megkaptuk a 
Szent Imre-templomot, amelynek állapotában 
jelentős változást értünk el. Új orgonát vásárol-
tunk Bécsben, kialakítottuk a templom fűtését, 
felújítottuk a templom máladózó külső szob-
rait, megtörtént a harang villamosítása, a régi 
mutatók felhasználásával új toronyóra készült, 
megtörtént az előírásoknak megfelelő liturgikus 
tér kialakítása, új szőnyegeket vásároltunk. Ra-
gaszkodunk horvátul tudó paphoz.

KÁVÉSZÜ
N

ET

Kávészünet Petkovits Sándorral 
 Az első tíz évben Jurisics kapitány volt

Petkovits Sándor a kőszegi, de a Magyar-
országon élő horvát kisebbség egyik meg-
határozó alakja. Undon született horvát 
anyanyelvű családban. Első osztályosként 
alig tudott magyarul. 1970-ben végzett az 
utolsó undi évfolyamban. A Közgazdasági 
Egyetemet Budapesten végezte. Kőszegre 
óvónő feleségével érkezett. A Bútorszö-
vetgyárban közgazdászként dolgozott, 
Időközben jogi szakokleveles közgazdász 
végzettséget is szerzett. Két évet Szombat-
helyen a LATEX központba dolgozott, majd 
2009-ig igazgatóként vezette a kőszegi 
OTP fiókot. 2020 szeptemberétől  nyug-
díjas. A rendszerváltás után 1998-2006 
között önkormányzati képviselő, illetve a 
pénzügyi bizottság elnöke volt. Az Orszá-
gos Horvát Önkormányzatban négy évig 
vezette a pénzügyi bizottságot. Egy fia, egy 
lánya van és három lány unokája. Neje a 
nyugdíjazásáig az Árpád-házi Óvodában 
dolgozott.  
–  A Horvát Kisebbségi Önkormányzat veze-
tésében szívügyed volt a gimnáziumi horvát 
nyelvoktatás bevezetése. Ma mi a helyzet 
ezen a területen?
– Az oktatás területén számos próbálkozásunk 
volt az elmúlt 30 évben és van ma is, de áttörést 
nem sikerült elérni. A 90-es években a kiegészí-
tő horvát nyelvoktatással próbálkoztunk. Ezt kö-
vetően a gimnáziumi horvát nyelvoktatás felté-
telei lettek biztosítva. Jelenleg a Szombathelyen 
elindult horvát óvodában és általános iskolában 
van a legjobb lehetőség. Sajnos, Kőszegről eddig 
nem vette igénybe senki ezt a lehetőséget. Isko-
lán kívüli nyelvoktatás keretében a tavalyi évtől 
általános iskolások nyelvoktatásához biztosítjuk 
a tárgyi feltételeket.
– Melyek az önkormányzat jellemző felada-
tai?
– Legfontosabb feladatunk a kőszegi horvátok 
összefogása, és identitásának erősítése. Ennek 
érdekében nagy súlyt fektetünk hagyománya-
ink, népszokásaink, kultúránk megőrzésére, 
ápolására. Ezt a cél szolgálja a 2002-ben ala-
kult ZORA énekkarunk is, amely számos horvát 
rendezvényen szerepel a környéken, az anyaor-
szágban, Ausztriában és a városban is. 
– Vannak állandó rendezvényeink, vannak, me-
lyek évente ismétlődnek: ilyen a maligán túra, 
a horvát bál, a húshagyó keddi összejövetel, 
a horvátok közös keresztútja a Kálváriára. De 
említhetem a zarándoklatokat a Vándor Szűz-
anyához a győri Könnyező Szűzanyához, Rőt-
falvára, Mariazellbe. Ott vagyunk az Ostromna-
pokon, az Orsolya napon, közösen szüretelünk 
Stefanichéknál.  A Húsvét, a Szent Imre búcsú, és 

– Mikor vezettél legutóbb zarándoklatot? Ho-
gyan látod a zarándoklatok jövőjét, a folyta-
tást?
– Augusztus végén voltam legutóbb 
Máriacellben, Az idén 3. alkalommal, összessé-
gében pedig ez volt a 75. gyalogos zarándok-
latom. Ebben az évben több jubileumot is ün-
nepeltünk. Negyven évvel ezelőtt, több mint 40 
év szünet után Dumovits plébános úr kezdemé-
nyezésére indult újra gyalogos zarándoklat ma-
gyarországi résztvevőkkel Máriacellbe, 30 évvel 
ezelőtt, pedig újra indult a magyar nyelvű zarán-
doklat is. Fontos számunkra, hogy nem keres-

kedelmi szálláshelyeken alszunk, hanem 
plébániákon, közösségi házakban, tűzol-
tószertárban, nem ágyban, hanem földön, 
padlón hálózsákban és meleg víz sincs 
mindig. Együtt megyünk, közösen éljük 
meg a zarándoklat minden percét. 2011-
től egyedülálló módon gyerek zarándok-
lat is indul Kőszegről. Ezért is vagyok a 
jövőt illetően optimista. Látom, hogy a 
fiatalokat is megérinti a zarándoklat és az 
idősebb generációban is egyre nagyobb 
az igény a mindennapok taposómalmából 
kiszakadva a lelki elmélyülésre.
– Egykori ÷Jurisicsként” hogyan látod az 
ostromnapok jövőjét, a folytatást?
– Horvátságunk okán magától értetődő 
volt, hogy szerepet kell vállalnunk ebben 
a rendezvényben, hiszen a mi történetünk 
ezen a vidéken a kőszegi ostrom idején 
és azt követően kezdődik. Mára gyakor-
latilag a hagyományőrzők maradtak, il-
letve erősödtek meg új csapatokkal. Két 

meghatározó közösség az iparosok és a tűzoltók 
is kimaradtak. A mi részvételünk is mérsékel-
tebb a korábbinál, - kilógunk a sorból-, de a 
felvonuláson részt veszünk, néhány fővel az 
ostromon is. Közösségünkben is egyre többen 
mondják, hogy már csak én nem veszem ész-
re, hogy mi horvátok sem kellünk már igazán. 
Nekem meggyőződésem, hogy ott kell lennünk 
valamilyen módon, mert különben a „horvát 
vonal” hamar elfelejtődik. Erre volt már példa, 
amikor az egyik évben egyedül a Kőszegi Vo-
nósok gondoltak ránk, és csempésztek be egy 
részletet Zrinski (Zrínyi) című nemzeti operánk-
ból műsorukba.
– ÷Utódlás?”
– Pótolhatatlan ember nincs, időben kell tudni 
hátra lépni, teret adva a fiatalabb generációnak.  
Az első 10 évben személyesítettem meg Jurisics 
Miklóst. Ez a szerep már jó helyen van. A nem-
zetiségi önkormányzatnál a most induló ciklust 
részemről az utolsónak gondolom, a testületen 
belül itt is elindult a fiatalítás. Legrosszabbul 
a zarándoklatok területén állok, pedig az évi 3 
zarándoklatnak a kor előrehaladtával egyre nyil-
vánvalóbb korlátai vannak. Itt azonban nagyon 
számítok a Gondviselés segítségére.

Kiss János
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A szennyvíz és az ivóvíz
A hulladékok témaköre az „50 Ft” 
díjtétel bevezetésével napjainkban 
központi téma lett. Kőszegen 10 
éve zajlik a küzdelem a háztar-

tási szennyvíz körül, mert a város 
szélén, több helyen nincs szenny-
csatorna, amit a hegyoldalban 
élők csak „hallomásból” ismernek.  

Azért ott egy-
re több ház 
e m e l k e d i k 
ki a fák kö-
zül, zajlik az 
építkezés. A 
„profik” a há-
zukhoz meg-
építik a bio-
lógia tisztítót, 
de legtöbb 
helyen akná-
ban gyűjtik 
a háztartás 
szennyvizét, 
amit el kell 
onnét szállí-
tani a Szom-
b a t h e l y e n 
lévő tisztí-
tóba. Csak 
akkor, ha on-
nét nem szi-

várgott el a talajban. Ha szivárog, 
szennyezi a talajvizet, a majdani 
ivóvizet. 
Az önkormányzat 2015-ben elin-
dította az ingatlanoknál keletkező 
háztartási szennyvíz kötelező el-
szállítását. Az első évben 1227 m3 
míg 2023-ban már 3327 m3 ház-
tartási szennyvíz jutott el Szombat-
helyre. Az adatot megismerhették 
a képviselők a szeptember 19-én 
tartott testületi ülésen. Eső Attila, a 
Kőszegi Városüzemeltető Nonprofit 
Kft. ügyvezetője beszámolójában 
kiemelte a növekvő igényeket, a 
25 km-es távolsághoz szükséges 
szállítás időigényét. A kötelező 
szolgálatásból származó veszteség 
2023. évben kerekítve 18 millió 
Ft volt, az idei évre becsült ösz-
szeg meghaladja a 20 millió Ft-ot. 
Ugyancsak súlyos probléma, hogy 
kéthónapos előjegyzési határidővel 
tudják teljesíteni a kőszegi igénye-
ket. Az is tény, hogy az önkormány-

zat az elmúlt években 30 millió Ft-
ot fordított szállítást szolgáló gépek 
beszerzésére.
A testületi ülésen Básthy Béla pol-
gármester elmondta, hogy „intenzí-
ven dolgoztunk azon, hogy talál-
junk nemcsak pénzügyi, hanem 
műszaki fejlesztési megoldást is”. 
Azért is lényeges, mert a probléma 
országos, példaként említette az 
Őrséget. A megoldás érdekében be-
vonták a VasiVíz szakembereit, hogy 
ne legyen szükség napi többszáz 
km megtételére a szállítás miatt. 
Egy korábban elutasított módszer 
került előtérbe. „A beruházáshoz 
pénzre van szükség”, ami még 
nem áll rendelkezésre. A mostani 
helyzet szerint ÷Azért még pezsgős 
üveget nem nyithatunk, abban re-
ménykedünk, tudván a probléma 
nagy, ha nem vagyunk egyedül, 
akkor közelebb kerülhetünk a 
megoldáshoz”. 

KZ

A pumapálya és hegyi biciklizés
Szeptember 27-én megtör-
tént a Deák Ferenc utcában, a 
távhőközpont mellett megépült 
pumpapálya hivatalos átadása.  
Akkor ott valójában a biciklisek 
találkoztak. Nem először, mert a 
pálya aszfaltozását augusztus 6-án 
elvégezték, másnap még dolgoztak 
az építők, aztán birtokba vették a 
gyerekek. Először védősisak nélkül, 
de figyelmeztető kérések után fejre 
tették a sisakot. Szeptember 27-én 
is volt biciklizési szünetre vonatkozó 
kérés, amíg megtörtént az átadást 
jelző szalag átvágása.

„Köszönjük, hogy a kőszegi pum-
papálya megvalósításért együtt 
működhettünk” – fogalmazta meg 
Básthy Béla polgármester. A köszö-
net Révész Máriusz a Miniszterel-
nökség Aktív Magyarországért fe-
lelős államtitkár felé irányult, mert 
az „egyik szép álmunk valóra vált”, 
de az is igaz, van még néhány ke-
rékpáros álom a kőszegi hegyre 
vonatkoztatva.
A helyszíni gondolkodás alapján 
megállapították, hogy Vas várme-
gyében a kőszegi az első pumpapá-
lya. Az államtitkár azt mondta, hogy 

országosan több 
mit 120 épült az 
Aktív Magyaror-
szág támogatá-
sával. Novem-
berben kiírják a 
2025-re vonat-
kozó pályázato-
kat futókörökre, 
műanyag sípá-
lyára is. Többször 
is utalt arra a reményére, hogy Kő-
szeg a kerékpárosok fellegvára lesz. 
A hegyekben illegálisan kiépült 21 
km hosszú bicikliző út, „próbáljuk 
ezt megváltoztatni”. Azt is, hogy a 
gyerekek, felnőttek minél többet 
mozogjanak, merthogy az emberek 
egészségügyi állapotát 37%-ban 
az életmód határozza meg. Vagyis 
mit és mennyit eszünk, és a mozgás 
mennyisége. A pumpapálya moz-
gásra ösztönzi a fiatalokat. Erről 
az államtitkár is meggyőződhetett. 
Mielőtt biciklire ült, kérte a jelenlé-
vő ifjúságot, hogy egy-egy felnőttel 
együtt jöjjenek el a pumpaályára, és 
biciklizzenek együtt.

Biciklire ült (fotó) Pénzes Erzsébet 
a Magyar Kerékpáros Turisztikai 
Szövetség elnöke, aki ezt a pályá-
zatot szakmailag felügyelte. Az Ak-
tív Magyarországért csapattal érke-
zett Bence, aki a pumpás biciklizés 
profizmusát mutatta be. 
A tanítási szezon kezdetétől a 
141 méter nyomvonal hosszúságú 
pumpapálya délelőttönként üres, 
délutánként a biciklisek foglalják 
el, veszik birtokba a pályát.
A pálya csendes, a parkosítás első 
eredményét mutatja, hogy a föld-
ből kibújtak a fűszálak, és lesz foly-
tatás.

KZ

Masszőrnek üzlethelyiség kiadó Kőszegen. 
Érdeklődni telefonon: 06 30/513-3247.
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„Ez Kőszeg!” – Kőszegi Szüret, Nemzetközi Fúvószenekari Találkozó
Szeptember 27–29-én Kőszeg 
Város Fúvószenekara és a hoz-
zánk ellátogató vendégzenekarok 
koncertekkel ajándékozták meg a 
közönséget. A rendezvénysátor-
ban indult a „buli”, péntek dél-
után az alaphangulatot Kőszeg 
Város Ifjúsági Fúvószenekara adta 
meg. A ráadás-műsorszámuk (The 
Champs: Tequila) ritmusára fel-
csendülő vastaps igazolta a zené-
szek sikerét, amit a nagyzenekarok 
tagjai is hatványozottan élvezhet-
tek ebben a három napban.
A péntek délután tartott megnyi-
tón Básthy Béla polgármester, 
Horváthné Tóth Adrienn, a Kőszegi 
Borbarát Hölgyek Egyesületének 
elnöke és Tóth Gábor borász – a 
2024. évi Város Bora cím birtoko-

sa – lépett a színpadra. Ehhez a 
Kőszegi Tornyosok figyelemfelhívó 
zenéje ünnepi hangulatot terem-
tett. A polgármester felidézte: so-
kak számára – mint eddig is, év-
századokon át – az esztendő arról 
szól, hogy várjuk, nézzük, követjük 
az ültetvények fejlődését, aggó-
dunk azért, hogy jó szüretünk, jó 
borunk legyen. Megköszönte Tóth 
Gábor elmúlt évi munkáját. „Az ő 

pincészetük, Cabernet Sauvignon 
és Franc bora volt a Város Bora” 
– emlékeztetett. A Tóth Pincészet 
díjazott, hordónyi nedűjét a jelen-
lévők megkóstolhatták. 

Város bora
A jelenlegi borkirálynő, várandós 
édesanya (3.o.) Koltayné Szabó 
Hajnalka távollétében Horváthné 
Tóth Adrienn a borkirálynő válasz-
tás hagyományáról beszélt. „Már 
a huszonkettedik alkalommal 
invitáljuk azokat a hölgyeket, 
akik elmúltak tizennyolc évesek, 
érdeklődnek a borkultúra iránt, 
szívesen képviselnék a Kőszegi 
Borbarát Hölgyek Egyesületét és 
Kőszeg városát”. Sokan voltak 
kíváncsiak arra, kié lett a 2025-ös 

Város Bora cím. A képviselő-tes-
tület – „a legkönnyedebb testületi 
ülésén” – határozatot hozott arról, 
hogy „a Város Bora címet a 2025. 
évi szüretig a Jagodics Pincészet 
2022-es évjáratú Blauburger bora” 
érdemelte ki. 
Az elismerésért öt pincészet tíz 
bora versengett. A mintákat, a 
helyszíneken, a hétvégi nagyren-
dezvény szervező csapata, és a 

Jurisics-vár Művelődési Központ és 
Várszínház, valamint a Polgármes-
teri Hivatal munkatársai szeptem-
ber 20-án gyűjtötték be. A nyertes 
gazdát, Jagodics Attilát kérdeztük 
arról, mi lehet a sikerének a titka: 
„A Blauburger a kőszegi gazdák 
szíven hordozott, jól bevált fajtája. 
Ez a bor már egy éve egy ezer li-
teres, ovális tölgyfahordóban van. 
Ugyanabban a hordóban érett, 
érik, mint az ezt megelőzően a ’21-
es, ami a Savaria Karnevál bora 
lett. Szerintem a hordó is segített a 
jó zamat kialakulásában.”
Az esőzés, aztán a nagy meleg 
fokozott odafigyelést kívánt, de 
sikerült elkerülni a betegsége-
ket. Ennek is köszönhető, hogy a 
Borsmonostori dűlőről származó 
nedűt, ha addig nem, legkésőbb a 
következő szüreten alkalmunk lesz 
megkóstolni. 
A szüreti napok hangulatát a nívós 
fúvószene uralta, a kőszegi fúvósok 
közel háromszáz zenészt fogadtak. 
Már a pénteki „bemutatkozás” előtt 
számos helyen 
találkozhattunk 
hangszereikkel 
forgolódó, mu-
zsikáló együt-
tesekkel. A ren-
dezvénysátorban 
a péntek esti 

Fúvós Szerenád következett két 
zenekar: a házigazdák és az osztrák 
vendég, a Stadtkapelle Bad Aussee 
fellépésével. 

Ünnepélyes fogadás
Szombaton délelőtt a vendégze-
nekarok zenés, ünnepi fogadása-
kor megtelt a Fő tér. A 158 éves 
vendéglátó együttes mellett a 
Nemzetközi Fúvószenekari Találko-
zó résztvevője volt a már említett 
osztrák együttes, a mosonmagyar-
óvári Kühne Koncertfúvószenekar, 
a Juventus Koncert Fúvószenekar 
Sopronból, valamint Szentgott-
hárd, Szombathely és Csepreg 
muzsikusai. A hagyományoknak 
megfelelően zeneszóval és baráti 
koccintással üdvözölt minden be-
vonuló együttest Szilágyi Miklós 
karnagy, Németh Balázs elnök és 
Horváth Roland tamburmajor. Ezt 
követően a zenészek közös előadá-
sában hangzott el (fotó) Szilágyi 
Miklós szerzeménye, a Vas megyei 
fúvószenészek indulója, valamint 

Básthy Béla polgármester mellett Anita Götz Vaihingenből,
Jure Tomjasevics polgármester helyettes Senjből; Pavol Kvál

polgármester Szencből; Czakó Gyula polgármester Nyitragerencsérről; 
Michael Danzinger polgármester Mödlingből 

Kőszegi Borbarát Hölgyek Egyesülete tagjai, elől a korábbi borkirálynők,
középen Tóth Noémi (2016/17) féléves Rozina lányával. 

A fúvósok közös zenélése a Fő téren. Vezényel Szilágyi Miklós.

Horváthné Tóth Adrienn, a Kőszegi Borbarát
Hölgyek Egyesületének elnöke és Básthy Béla
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az egykori karnagy, Gréts Károly 
Ünnepi indulója. A mintegy há-
romszáz fúvós tekintélyt sugárzó 
muzsikája nem hagyott kétséget: 
az összevont megszólalás ezúttal is 
kuriózumként vonulhat be a kősze-
gi fúvósok nagykönyvébe.
Básthy Béla üdvözölte a zeneka-
rokat és a teret megtöltő hallga-
tóságot. Mellette álltak a testvér-
városok küldöttségének vezetői. 
(fotó) „Legyen jó kedvük, legyen 
mosolyuk, felejtsék el a gondjai-
kat” – mondta a városvezető.

Borbarát Hölgyek
Szombaton 14.00 órára a kö-
zönség elfoglalta a helyét az utak 

mentén és a könyvtár előtti lelátón, 
kezdődött a szüreti felvonulás. Elő-
ször érkezett a tribünhöz Kőszeg 
Város Fúvószenekara. Őket kö-
vette Básthy Béla a városvezetés 
és a testvérvárosok képviselőivel, 
majd a Kőszegi Borbarát Hölgyek 
Egyesülete tagjai. A hölgyek, akik 
a „férfiak tudása és elszántsága 
mellé a hölgyek gyengédségét, 
kitartását és lenyűgöző szeretetét 
odatették” – mondta a polgármes-
ter. A szavait a megbecsülést jelző 
oklevél átadásával erősítette meg 
(fotó). A polgármestertől a szüret 
ünnepélyes megkezdéséhez en-
gedélyt kért az egyesület elnöke, 
Horváthné Tóth Adrienn. 

Kőszegiek a szüreten
A szüret szombat délutánján 24 
szüreti jelmezbe öltözött csoport 
vonult végig Kőszeg utcáin, leg-
alább hatszázan. Nem lehet nekik 
eléggé megköszönni, amit a város-
ért, Kőszeg tömegeket vonzó ren-
dezvényéért tettek. Az utak mellett 
álló nézők nem gondoltak arra, 
mennyi önkéntes munkával jár a 
felkészülés. A felvonulás útvonalán 
a tömeg eloszlott, annak végezté-
vel a Fő tértől a Károly Róbert térig 
zsúfolt volt. A vasárnapi rosszabb 
idő miatt visszafogott volt az ér-
deklődés.
Központi esemény volt a szüreti 
felvonulás. A Várköri COOP üzlete 
előtt állította fel a színpadot a Szár-
nyas Kft., Pócza Zoltán műsorveze-
tőként, szervezőként megköszönte 
a munkájukat. 

(1. fotó) Kőszegi Ostromna-
pok Egyesület harcosai, Ibrahim 
Martalócai fegyverekkel érkeztek, 
a traktor platóján eldördült ágyú 
hangrobbanást okozott. A martaló-
cok az ostromról megmaradt pus-
kaport lőtték el, óvatosan mutatták 
meg a közönségnek a kardéleket. 
Ismét bizonyították, hogy az egye-
sület életképes csapat. A szüreti 
programon való részvételükkel is 
kifejezték, hogy a városért őrzik a 
hagyományokat, jelezve a köszö-
netüket a támogatóknak. A nagy 
csapatra nagy szükség lesz, mert 
közeleg az 1532-es ostrom 500. 
évfordulója.    

(2. fotó) Dance Jam Táncegyüt-
tes lányai gyönyörű, dekoratív 
kosztümökben vonultak, majd a 
tribün előtt egy spanyol együttes, 
a Gipsy Kings „Volare” című dalára 
adtak elő koreográfiát, amit a né-
zők tapssal fogadtak. 

(3. fotó) Árpád-házi Szent Mar-
git Általános Iskola 2. a és 2. b 
osztály diákjai madárijesztőnek 
öltöztek. Dobtak cukorkákat, ke-
replőikkel hívták fel magukra a 
figyelmet. A Várkörön a madarak 
a szőlőt nem eszegették, az aznap 
éppen szüretelő gazdák szőlőjéből 
talán már korábban jól laktak.

(4. fotó) A 353. sz. Chernel Ist-
ván Cserkészcsapat tavaly ősszel 
újjá alakult, azóta a városi prog-
ramok aktív részesei. Kerti traktor 
vezette az énekelve, ütemre lépő 
érkezőket. Fontos számukra a kö-
zösségben megélt hit, a játszva 
tanulás, a természet közelsége. 
Várják csapatukba a felső tagoza-
tos érdeklődők jelentkezését.

(5. fotó) Kőszegi Atlétikai Club 
Sportegyesület tagjai egyesületi 
felszerelésben vonultak át a város-
on. A megjelenésük erősíti, hogy a 
fiatalokban ott van a sportolás igé-
nye. Az atlétikai edzéseken rend-
szerint részt vesznek. A képviselő-
testület szeptember 19-i döntése 
szerint kiemelt civil szervezet lett, 
és a következő évben kiemelt tá-
mogatást kapnak a várostól. 

Majd az Kőszegi Ostromnapok 
Egyesület ágyújának és muskétá-
inak hangos durranása vonta ma-
gára a figyelmet, és folytatódott a 
színpompás szüreti felvonulás. Ezt 
követte a vendégzenekarok dél-
utáni térzenéje több helyszínen a 
vásári forgatagban. 

Fúvós Show
A fúvószenekari találkozó csúcs-
pontja volt az szombat esti Fúvós-
Show, ahol először a Kühne és a 
Bad Aussee szórakoztató zenéje 
vonta magára a figyelmet, majd 
színpadra léptek a kőszegiek a 
csordulásig megtelt a rendezvény-
sátorban. Kőszeg Város Fúvósze-

nekara mintegy két órán keresztül 
fergeteges hangulatot teremtett. 
Koncertjük végén a sátorba zsúfo-
lódott tömeg egy emberként skan-
dálta a hagyományos szlogent: „Ez 
Kőszeg!”. 
A háromnapos forgatag „kénysze-
rű” résztvevői voltak a mentőszol-
gálat, a rendőrség és a polgárőrség 
ügyeletesei. Beavatkozásukra nem 
volt szükség. 
Jó kedvvel, vidáman telt a hétvé-
ge. Bor, sör, számos harapnivaló 
enyhített éhet és szomjat, s aki a 
zenei programok mellett vásárfi-
ára is vágyott, az válogathatott a 
belvárosban kipakoló árusok kíná-
latából. 
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Jelenleg 73-75 gyermekkel foglal-
koznak. A 2023-as és a 2024-es 
fedettpályás szezonban minden 
hétvégén versenyeztek, számos 
egyéni csúccsal, és dobogós helye-
zéssel tértek haza.

(6. fotó) Kőszegfalvi Muslincák 
Szárnyas Alex pótkocsis traktorján 
vonultak. Közel harmincan ültek, 
álltak a platón. Adtak a megje-
lenésükre, mert alkalomhoz illő 
trikót csináltattak maguknak. A 
traktor orrdíszeként ágaskodó 
szarvasagancs a Hubertus-forrást 
jelképezte. Szárnyas-Princz Eszter 
tervezte a külsőségeket.  Szántó Já-
nos elmondása szerint egy jó mu-
latságnak voltak a részesei.  

(7. fotó) A Balog iskola a 3. és 
6. osztály diákjai – Afrikát is be-
járt – Bamakós rally autó- után-
futóval, valamint traktorral és te-
herautóval érkeztek. A diákok az 
afrikalandoroknak és madárijesztők-
nek öltöztek. Ötletes volt, amelyben 
a Párizsi Olimpián résztvevő magyar 
sportolókat jelenítették meg.

(8. fotó) A West Side Tánc és 
Sport Egyesület vasárnap a ren-
dezvénysátorban pörgős táncmű-

sorral lepte meg a közönséget. Ere-
dendően szombathelyiek, de több 
mint tíz éve működnek Kőszegen. 
Hétfőn és szerdán a várban tartják 
edzéseiket Madarász Vivien irányítá-
sával. Hetven gyermek a tánc egye-
di mozgásformáját tanulja meg, és 
szeretettel várják az újonnan csatla-
kozókat. Több versenycsoport is ala-
kult, elértek országos első helyet, és 
világbajnoki helyezéseket is.

(9. fotó) Hajnalcsillag Néptánc-
együttes – Együttesünk az idei év-
ben a nagymúltú Ungaresca Tánc-
együttessel karöltve szórakoztatta 
az érdeklődőket vasárnap délután 
a rendezvénysátorban – mond-
ta Zsigmond Barbara. –  Horváth 
Győző igazgatóval együttműködve 
igyekeztünk a magyar tánckultúra 
széles spalettáját megmutatni a kö-
zönségnek. Láthattak magyarbődi, 
bodrogközi, rábaközi, somogyi decsi 
és madocsai táncokat. A Hajnalcsil-
lag Néptáncegyüttes először mu-
tatta meg a kőszegi közönségnek 
legújabb, bukovinai koreográfiáját, 
Horváth Győző alkotását. Természe-
tesen a közös tánc sem maradhatott 
el: a két együttes fiúkarja gencsi 
verbunkot járt, györgyfalvi csárdás-
sal zárult műsorunk.

Lomilottó 
Szeptemberben 540 db sorsjegy 
talált gazdára. A kisorsolt utalvá-
nyok:
SÁRGA 65 40.000 Ft 
KÉK 97 30.000 Ft
ZÖLD 4 15.000 Ft 
KÉK 9 10.000 Ft
PIROS 37 5.000 Ft

Kőszeg lomtalanítás 2024
3. KÖRZET – OKTÓBER 18. péntek: Kőszegfalva (Erdészház u., 
Kőszegfalvi u., Vadvirág u., Vasút u.)

4. KÖRZET – OKTÓBER 26. szombat
Ady E. u., Bem J. u., Chernel u., Fő tér, Győry J. u., Jurisics tér, Kelcz-A. u., 
Rajnis u., Schneller u., Szent Imre hg. u., Táblaház u., Városháza u.,Schey 
Fülöp u., Bercsényi u., Deák F. u., Faludi F. u., Gyöp u., Írottkő u., Kárpáti 
S. u., Károlyi M. u., Lóránt Gy. u., Posztó u., Posztógyári u., Rohonci u., 
Rómer Flóris u., Sigray J. u., Tüskevár u., Űrhajósok útja, Velemi u., Vízmű 
u., Kastélykert lakópark, Juhar I-II lakópark.

5. KÖRZET – NOVEMBER 9. szombat
Árpád tér, Auguszt J u., Bajcsy-Zs. u., Dózsa Gy. u., Erdő u., Gyöngyös u., 
Kálvária u., Malomárok u., Mecséry F. u., Meskó u., Ólmodi u., Puskapor 
u., Sziget u., Tanítóképző u., Bertalan E. u., Bezerédy u., Borostyánkő u., 
Borsmonostori u., Felső krt., Hermann O. u., Kethelyi u., Lehmann G. u., 
Lékai u., Munkás u., Nemezgyári- major,. Rőti-völgyi u., Sörgyár u., Vám-
ház u., Pék u., Hegyalja u.

NEM VISZIK EL: autóalkatrész, építési, lapátos, zsákos hul-
ladék, gumiabroncs, veszélyes hulladék, annak göngyölege, 
fáradtolaj, elektronikai- és fémhulladék, túlméretes hulladék. 
Sokféle anyagot átvesznek a Hulladékudvarban: www.stkh.hu

A megmaradó újrasorsolt utalvá-
nyok nyertesei:
Kék 6 30.000 Ft
Zöld hal 23 30.000 Ft
Narancssárga kör 26 15.000 Ft
Zöld hal 64 15.000 Ft
Narancssárga kör 17 5.000 Ft
Az utalványokat személyesen vehe-
tik át a pecséttel ellátott szelvények 
bemutatásával a Városüzemeltetési 
Osztályon ügyfélfogadási időben.

KŐSZEGEN manikűr-pedikűrösnek üzlethelyiség kiadó.  
Érdeklődni:  06 30/513-3247.
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2024.10.17 - 10.30.
KŐSZEGI  AJÁNLAT

Az akció az alábbi üzleteinkben érvényes:
128.SZ.KŐSZEG FORRÁS COOPabc szuper ÜZLET 9730 Kőszeg, Pék u.20.  Tel.: (94)561-568 • 3.SZ.KŐSZEG FORRÁS COOP SZUPER  ÜZLET 9730 Kőszeg, Várkör u.20-22. Tel.: (94)561-632 

126.SZ.KŐSZEG FORRÁS COOP SZUPER ÜZLET 9730 Kőszeg, Rohonci u. 37-39., Tel.: (94)563-090 

www.7forras.hu

399 Ft/
db

399 Ft/
db

499Ft/
db

299 Ft/
db

199 Ft/
db

349 Ft/
kg55Ft/

db

399 Ft/
10dkg 329 Ft/

10dkg 129 Ft/
10dkg

2499 Ft/
kg

Minden Nap
 Trappista Sajt 

Finonimo Kolbász 
Csemege/Csípős 3290 Ft/kg 

Palini Préselt Császárszalonna 
Ff. Vf 3990 Ft/kg 

 Nádudvari 
Réteges 
Krémjoghurt 
Erdei Gyümölcs/
Mangó-Maracuja
 Több Ízben  180g,  
1105Ft/kg

 Tento Flat Dobozos 
Papírzsebkendő 
2R. 100db, 4 Ft/db

Eko 
Paradicsomlé 1l

Olajmécses 8,5 cm

Vizes zsemle

Ft/
db
Ft/

BOMBAÁR

3+1
Ajándék

Bounty Tej Szelet
 57g   7000Ft/kg  / 
Mars Szelet 51g  
7824 Ft/kg  / Snickers 
Szelet 50g  /  Twix
 Szelet 50g, 7980Ft/kg

3+1
Ajándék

Coop Párizsi 
Rúd 1290Ft/kg

 Profood  Chepke 
Szeletelt Sajt Füstölt 
Natúr /   Sonkás /  Csípős 150g,  2660ft/Kg

 Profood  Chepke 
Szeletelt Sajt Füstölt 
 Profood  Chepke 
Szeletelt Sajt Füstölt 
 Profood  Chepke 
Szeletelt Sajt Füstölt 

 Alma  
Jonagored 
/ Idared / 
Golden

299Ft/
kg

Ajánlatunk a készlet 
erejéig érvényes!

3 kg feletti alma  
vásárlás esetén 

229 Ft/
db

Kis Gömb Üvegmécses Műanyag Kupakkal 
Fehér Színben 25gr 13,5 cm 

Tento Flat Dobozos 

399 Ft/
db

199 Ft/
db

Coop Finomliszt BL-55    1kg
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„Legyenek mindig méltó partnerei egymásnak,
hiszen egymás nélkül egyedül maradnak!”
A június 9-én megválasztott kép-
viselők október 8-án tartották meg 
az alakuló ülést a lovagteremben. 
Ünnepélyesen vonultak be, a város 
jelképét vitték elől a BE-JÓ Tánc-

együttes lányai. A színpad előtt 
U-alakban elhelyezett asztaloknál 
foglalták el a helyüket a képvi-
selők. A háttérben kivetített kép 
jelezte, hogy ünnepi alakuló ülés 

kezdődik. Básthy Béla, má-
sodszor is megválasztott 
polgármester bemutatta a 
képviselőket. Nemcsak a 
lovagteremben lévő érdek-
lődők, hanem a képviselők 
is tapssal köszöntötték 
egymást. A polgármester 
kiemelte a hat új képvise-
lőt, Bányai-Németh Gábor, 
Galambos Bence, Giczy Jó-
zsef, Klobetzné Debrei Haj-
nalka, Kövesdi Andrea, Né-
meth Balázs megkezdhette 
az ötéves önkormányzati 
ciklusát. A polgármester 
elmondta: eredményes 
volt az elmúlt öt év, és en-
nek folytatásához, közös 
munkával kéri a kezdő-
dő önkormányzati ciklus 
képviselőit. Erről szólt az 
eskütétel, annak egyik 
mondata: „önkormányzati 
tisztségemből eredő fel-
adataimat Kőszeg város 
fejlődésének érdekében 
lelkiismeretesen teljesí-
tem”. Básthy Béla polgár-
mester és a képviselők, 
illetve a bizottságok külső 
tagjai is esküt tettek. A je-
lenlévők állva hallgatták az 
eskütételt.  
A testület első döntése volt 
az Önkormányzat Szer-
vezeti és Működési Sza-
bályzatának elfogadása. 
Básthy Béla jelezte, hogy 
ez megegyezik az előző 
ciklus szabályozásával. A 
polgármester aláírásával 
kihirdette, és jogilag ezzel 
kezdődhetett meg az ön-
kormányzati ciklus. Majd 
– körzeti képviselőként 
megválasztott – Terplán 
Zoltánt javasolta alpolgár-
mesternek. A ládába do-
bott szavazócédulák szerint 
egyhangú volt a döntés, 
amit a most létrehozott 

választási bizottság elnöke, Giczy 
József kihirdetett.
Az alakuló ülésnek nemcsak ün-
nepi, hanem rendeletalkotási fel-
adatai is voltak. Kettő formai, az 
előző testület döntésének 
megerősítése költség-
hely átcsoportosításról. 
Ugyanis az önkormány-
zatnál minden egyes fel-
adatcsoporthoz tartozik 
egy költséghely, és csak 
az ott lévő pénzösszeget 
lehet felhasználni. Az első 
a Szőlőskert utca útfelújí-
tására vonatkozott. (KéV. 
2024. szeptember 9. 11. 
old) Ehhez az önkormány-
zat maximum 11 millió 
Ft-tal járul hozzá, tíz mil-
lió Ft-ot az ott élő ingat-
lantulajdonosok adtak. A 
városvezető megköszönte 
az érintettek hozzájárulá-
sát, és elmondta, hogy az 
alakuló ülésig a befizetés 
megtörtént. A másik át-
csoportosításra vonatkozó 
döntés a Városkörnyéki 
közlekedés (IMCS) pro-
jektre vonatkozott szintén 
egyhangú szavazással. 
Kőszeg csatlakozása a Te-
lepülési Önkormányzatok 
Országos Szövetségéhez 
döntést egy nemleges sza-
vazattal fogadták el. (Giczy 
József később elmondta, 
hogy nem tartja célsze-
rűnek az országos irányí-
tású szervezetben való 
részvételt.) Básthy Béla 
polgármester azért tartot-
ta célszerűnek a döntést, 
mert novemberben lesz a 
vármegyei alakuló ülés, 
Bozsok, Velem is tagja a 
szövetségnek, a telepü-
lések közötti kapcsolatok 
több előnnyel is járnak, az 
éves tagdíj várható össze-
ge csak 250 ezer Ft.
A testületi ülés végén dr. 
Zalán Gábor adott tá-
jékoztatást a képviselői 
kötelezettségekről. Azt is 
elmondta, hogy a képvi-

selők kapnak laptopot a munká-
jukhoz, a régiek közül többen nem 
kértek újat, mert tovább használ-
ják az előző ciklusban átvett szá-
mítógépet.

Básthy Béla polgármester
(Fidesz-KDNP)

Gelencsér Attila
(1. körzet –  Fidesz-KDNP)

Fekete-Pataki Edit 
(5. körzet – Fidesz-KDNP)

Németh Balázs
(6. körzet – Fidesz-KDNP)

Csiki István
(2. körzet – Fidesz-KDNP)

Terplán Zoltán alpolgármester
(4. körzet – Fidesz-KDNP)
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Ezt követően a testületi 
ülést lezárva, a beszélgeté-
sek részeként pezsgőt bon-
tottak. Ehhez kapcsolódóan 
a polgármester elmond-
ta, hogy a testvérváros, 
Nyitragerencsér városveze-
tője, Czakó Gyula bort aján-
dékozott a képviselőknek.
A lovagteremben történt 
poharazgatás közben a 
polgármester köszöntő 
szavakra kérte dr. Kapiller 
Sarolta járási hivatal veze-
tőjét. A számára váratlanul 
ért kérésre, magyar tanár-
ként szólt a képviselőkhöz:
– Soha ne felejtsék el, 
hogy nem öncélú a tes-
tületi, a bizottsági tag-
ságuk, hanem azokat 
szolgálják, akik Önöket 
ide küldték, megválasz-
tották! Engedjék meg, 
hogy mindannyiuknak sok 
sikert, kitartást, sok-sok 

örömöt, a kudarcokon való 
felülemelkedést, a sikert és 
sikertelenséget egyformán 
elviselni tudó magatartást, 
emberi tartást és egymás 
iránti tiszteletet kívánjak az 
elkövetkező öt évre. Legye-
nek mindig méltó partnerei 
egymásnak, hiszen egymás 
nélkül egyedül maradnak!
Nem is lennék magyar 
tanár, ha nem azzal fejez-
ném be, hogy: „Előttünk 
egy nemzet sorsa áll, / 
Ha kivittük a mély süly-
lyedésből / S a szellem-
harcok tiszta sugaránál 
/ olyan magasra tettük, 
mint lehet, / Mondhatjuk, 
térvén őseink porához: 
/ Köszönjük élet! áldo-
másidat, Ez jó mulatság, 
férfi munka volt!” (Vörös-
marty Mihály: Gondolatok 
a könyvtárban)

Kámán Z

A bizottságok tagjai
Pénzügyi, Jogi és Rendészeti Bizottság 
Elnök: Takácsné Varga Ágnes 
Képviselő tagok: Kövesdi Andrea, Németh Balázs, Csiki 
István, Galambos Bence. 
Külső tagok: Horváth Ferenc, Németh Bálint, Schwahofer 
Péter, Solymosi Tamás.

A Kulturális, Oktatási, Szociális, Egészségügyi és 
Sport Bizottság
Elnök: Fekete-Pataki Edit 
Képviselő tagok: Csiki István, Klobetzné Debrei Hajnal-
ka, Giczy József. 
Külső tagok: dr. Koczor Gábor, Keszei Balázs, Földesi János. 

A Városfejlesztési, Idegenforgalmi, Környezetvédel-
mi és Vagyonügyi Bizottság
Elnök: Gelencsér Attila 
Képviselő tagok: Németh Balázs, Kövesdi Andrea, 
Klobetzné Debrei Hajnalka, Bányai-Németh Gábor. 
Külső tagok: Gelencsér Júlia, Kiss Péter, Illés Péter, 
Stampf Ervin.

Takácsné Varga Ágnes 
(3. körzet – Fidesz-KDNP)

Kövesdi Andrea
(7. körzet – Fidesz-KDNP)

Bányai-Németh Gábor
(Lista – Momentum Mozgalom)

Klobetzné Debrei Hajnalka
(8. körzet – Fidesz-KDNP)

Giczy József
(Lista – Mi Hazánk Mozgalom)

Galambos Bence
(Lista – Momentum Mozgalom

Táncválasztó
Negyedik alkalommal rendezték 
meg Kőszegen az Országos Nagy 
Táncválasztót, amelynek célja, 
hogy minden korosztály számára 
elérhetővé tegye a tánc választásá-
nak lehetőségét. A szervező Dance 
Jam Táncegyesület lelkesen készült 

az eseményre. A rendezvény szlo-
genje: „Válaszd a táncot! Válassz 
egy táncot!”. Célja, hogy ingyenes 
táncórákon keresztül népszerűsítse 
a táncot és a mozgást, bemutas-
sa a különböző táncműfajokat. Az 
esemény szervezői kiemelték, hogy 
a tánc nemcsak az egészséges élet-
módhoz és a tudatos mozgáshoz já-

rul hozzá, hanem közösségi élményt 
is nyújt. Az idei rendezvényen a 
résztvevők többféle táncstílust is 
kipróbálhattak, beleértve a klasz-
szikus balettet, a modern és kortárs 
táncot, a hiphop-ot, a néptáncot és 
a mazsorettet.  A szenior korosztály 
számára is lehetőséget biztosítottak 
az örömtánc kipróbálására. 

Szeptember 21-én 10 órakor a 
Balog iskolában kezdődő ingyenes 
táncórákon sokan vettek részt. A 
bemutató után a résztvevők be-
kapcsolódhattak a mozgás tanu-
lásába. Bízni lehet abban, hogy 
sokan megtalálják a táncban az 
új hobbijukat, az egészséges élet-
módhoz vezető utat!
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Tűzoltók
„Az önkéntes tűzoltó” kifejezés tisz-
telet is tartalmaz Kőszegen. Ha har-
sog a szirénájuk, akkor ők élet vagy 
anyagi érték mentésére indulnak. 
Riasztásnál a készenlétben lévő ön-
kéntes otthonából vagy máshonnét 
megy a laktanyába, és a hívó jelzé-
sétől számítva hét perc múlva sziré-
názva mennek a mentés helyszínére. 
Éjszaka is. A riasztás elektronikus 
rendszere minden adatot rögzít. 
Az önkéntesek a naplójukba bizto-
san beírták a szüreti felvonuláson 
való részvételüket is. A Vaihingenből 
kapott létrás tűzoltó autó mellett 
haladtak az utánpótlást jelentő 
ifjúságiak (fotó). Mögöttük a sok 
mindent tapasztalt idősebbek Seper 
András szakmai irányító, Kőszeg Vá-
ros Díszpolgára vezetésével. 
Szeptember 19-én Seper András 
a kőszegi tűzoltók tevékenységé-
ről adatdömpinggel számolt be a 
képviselőknek a testületi ülésen. 
Az elhangzottak szerint a techni-
kai felszerelésük európai színvo-
nalú, fokozott figyelmet fordítanak 

az utánpótlás nevelésére, mert 
nélkülük nincs jövőkép. Nekik kell 
majdan a riasztások helyszínére ki-
vonulni, illetve ehhez előtte be kell 
érkezni a laktanyába. Ez utóbbiról 
1999. év óta vezetnek statisztikát.
Ez alapján Seper András riasztás 
miatt eddig 1244 alkalommal ér-
kezett be a laktanyába. Az ügyeleti 
beosztás szerint többen rohannak 
a riasztó jelzés után a laktanyába, 
de csak a legelsők vonulnak ki. A 
parancsnokon kívül többen vannak 
ezer feletti beérkezési számnál: Fe-
jes Zoltán Kálmán (1824), Bogdán 
Jenő (1325), Schwahofer Károly 

(1218), Kelemen Tamás (1134). 
Sokkal népesebb a tábor, ha az 
500 feletti számadatot nézzük: 
Gelencsér Attila (952), Kevei Gá-
bor (839), Nagy Csaba (811), 
Árvai Gábor (801), Schwahofer 
Attila (793), Lakatár Tamás (780), 
Lakatár Gábor (716), Keresztes 
László (723), Schwahofer Tamás 
(685), Horváth Gábor (619), Pin-
tér Richárd (613), Stajrits Tamás 
(559), Avar Szilveszter (553), Ke-
lemen Csaba (538), Kelemen Ri-
chárd (537), Abért András (530), 
Marosvölgyi Attila (524), Piskor 
István (500).

A fenti számadatok azt jelentik, hogy 
egy-egy személy ennyiszer hagy-
ta hátra családját, munkáját, hogy 
mentésre induljon. A testületi ülésen 
Seper András elmondta, hogy 2023-
ban kiemelten magas volt a riasztá-
sok száma (206), és ezekhez 1806 
tűzoltói beérkezés történt. Az önkén-
tes tűzoltók 251 órát voltak távol a 
családjuktól, azokban az órákban 
mentési eseménynél dolgoztak. 
A testületi ülésen Seper András 
azt kérte a városvezetéstől, hogy 
a tűzoltóság 2025 évre szóló 
önkormányzati támogatásánál 
erősebben vegyék figyelembe az 
üzemanyagárak emelkedését. A 
2018-ban birtokba vett új kaszár-
nyára 2023-ban napelemeket sze-
reltek az áramfogyasztás, a költsé-
gek csökkentése érdekében. 
A képviselők elé terjesztett beszá-
moló záró mondata így hangzik: 
÷Minden állampolgárt és együtt-
működő partnert biztosítunk 
arról, hogy számíthat az egyesü-
letünk és az önkormányzati tűz-
oltóságunk minden önkéntesére, 
főállású tűzoltójára”.

KZ

EG
YEB

EK
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Kőszegi a 400.
Október 2-án egyedi esemény 
színhelye volt a Városháza. Az 
Árhád-házi iskola végzős gimnazis-
tája, Kiss Áron aláírta az önkéntes 
területvédelmi tartalékos katonai 
szolgálatra való belépésről a szer-
ződését. Azért is ünnepi volt az ese-
mény, mert Kiss Áron belépése volt 
a 400. Vas vármegyében. A szülei és 
leendő katonatársai között várta a 
fiatalember az aláírás pillanatát, a 
fotó akkor készült. Básthy Béla pol-
gármester régi ismerősként beszélt 
Áronhoz, mert a fiú osztályát is jól 
ismeri. Közülük többen ott voltak az 
aláírás eseményén. A városvezető 
azt is tudta Áronról, hogy hivatás-
szerűen készül katonai pályára, és 
megvan ehhez a motivációja. En-
nek első lépése az önkéntes terület-
védelmi tartalékos szolgálat felada-
tának vállalása. A polgármester azt 
kérte Árontól: „Tudjon megfelelni 
minden kívülről érkező elvárásnak, 
de leginkább a belülről érkező el-
határozásnak”. A fiú szülei megerő-
sítették, hogy a gyermekük régóta 
készül katonai pályára. Fél életét, 

kilenc évet a Fitt-Boksz 
csapatban töltötte el, 
néhány évet versenysze-
rűen, a mostani edzések 
motivációja a sportolás. 
A szerződés aláírását kö-
vetően a szülők elmond-
ták, hogy ők a katonai 
lelkész pályát tervezték 
Áronnak. Kirner Antal Zoltán plébá-
nos a Városháza előtt köszöntötte a 
fiút, mint az Árpád-házi iskola diák-
ját. Az atya szerint lehet még lelkész 
a fiatalember. Áron azért úgy gon-
dolja, hogy mostanában a híradá-
sokban sokszor szereplő Leopárd 2 
tank mindennél jobban érdekli. A 
tervei szerint ehhez a 2025/26-os 
tanévben a Nemzeti Közszolgálati 
Egyetemen tanul tovább.  
Október 2-től Kiss Áron a Magyar 
Honvédség 83. Poppr Emil terü-
letvédelmi zászlóalj állományának 
tagja. A szerződést aláírásával 
megerősítette Molnár Tamás alez-
redes, zászlóaljparancsnok. Áron 
szakaszvezető rangot kapott, és 
katonai ruhájának első darabjait. 

A teljes felszerélését később tudja 
átvenni.

Majthényi László a várme-
gyei közgyűlés elnökének 
szavai szerint Magyarország 
jó úton halad a haderő fej-
lesztése területén. „Nem 
háborúra készülünk, hanem 
arra, hogy meg tudjuk véde-
ni polgárainkat a tartalékos 
és más rendvédelmi szolgá-
latokkal együtt”. Példaként 
sorolta az elmúlt időszakban 
történt tűz, árhullám, járvány 

embereket ért csapásait.
KZ

A Jurisich Miklós Gimnázium 1969. évben végzett IV/D. osztályos 
diákjai és osztályfőnökük, Dr. Bariska István szeptember végén 
ünnepelték 55. érettségi találkozójukat. Tisztelettel és szeretettel 
emlékeztek meg hajdani tanáraikról és diáktársaikról.
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Lukácsháza
A Közösségi Ház szeptember 
1-től újra fogadja a délutáni cso-
portokat. Még lehet csatlakozni az 
angol kezdő és haladó nyelvtanfo-
lyamhoz, a rocky, ugrókötél, ping 
pong és darts edzésekhez. A Derű 
néptánccsoport is szeretettel vár új 
tagokat. a Lukácsházi Színjátszók 
Köre új darabbal készül. Hetente 
egyszer a Lötye nyugdíjas klub ta-
lálkozik a klubhelységben, hozzájuk 
is lehet csatlakozni. 
Szeptember 19-én Tolnay Sán-
dor (született: 1748. szeptember 
8. Nagycsömöte) tiszteletére em-
lékülés volt a Közösségi Házban. 
Tolnay Sándor 1786-ban kapott 
felkérést a pesti egyetem orvosi ka-
rán a „baromorvoslás ismeretének” 
tanítására. 1787. február 6-át te-
kinthetjük a hazai állatorvosi szak-
oktatás kezdetének. Tolnay Sándor 
nevét őrzi az iskola. 
Az emlékülésen beszédet mon-
dott: Dr Pásztor Szabolcs orszá-
gos főállatorvos, Dr. Orbán István 
a Vasvármegyei Kormányhivatal 
főigazgatója, professzor Dr. Sóto-
nyi Péter az Állatorvostudományi 
Egyetem rektora, Dr. Szieberth 
Gergely a Magyar Állatorvosok 
Világszervezetének elnöke, Dr. 
Nemes Imre a Nébih elnöke és dr. 
Szinesi András a MÁOK Pannon 
Területi Szervezetének elnöke. Az 
állatorvosi szakma képviselőit dr. 
Sándorné dr. Nikl Beatrix mb. fő-

osztályvezető és Virág János 
polgármester köszöntötte. 
Az iskola 4. osztályos tanulói 
műsort adtak, majd a részt-
vevők megkoszorúzták az 
emlékszobrot. 
Szeptember 21-én 10.00 
órakor kezdődött a Schott 
Lukácsháza SE területén 
a Dunántúli Vármegyék és 
Dél-Szlovákia C Kategóriás 
Kettesfogathajtó Döntője. Lu-
kácsházát a Schott Lukácshá-
za SE lovasszakkosztályának 
tagjai: Bíró Attila, Nagy 
Róbert és Komálovics Ottó 
(a rendezvény fő szervező-
je) képviselte. Csapatversenyben 
Komálovics Ottó, Novák Szabolcs, 
Geröly Tibor összeállításban ezüst-
érmet szerzett. 
Szeptember 23-án tartotta a cik-
lus utolsó ülését a képviselő-testület. 
Módosította a 2024. évi költségve-
tést, az önkormányzat csatlakozott 
az idei Bursa Hungarica pályázat-
hoz. Döntés született a szőlőhegyi 
hegypince külső felújításáról és a 
Kossuth utca kegyeleti emlékpark és 
játszótér plusz tervezői költségéről. 
A képviselő-testületi ülés végén Vi-
rág János polgármester megköszön-
te Molnár Zsolt és Pungor László 14 
éves képviselői munkáját.
Október 4-én délután Bakula 
Márta vezetésével csuhéból és ter-
mésekből angyalkákat készítettek a 
Közösségi Házban. A 20 fő résztve-
vő idei karácsonyra saját díszeket 
készíthet otthon a családdal. 

Az október 6-ai megemlékezésen 
a Dr. Tolnay Sándor Általános Isko-
la 5. osztályos tanulóinak műsorát 
láthatták az érdeklődők. A diákokat 
Kővári Katalin és Paizer Andrea ta-
nárnő készítette fel. Koszorúzott a 
kopjafánál Imre Julianna igazgató-
nő és Csejtei Péter képviselő.
Október 10-én tartotta alakuló 
ülését Lukácsháza Község Önkor-
mányzata. Gyarmati Ákos és Kovács 
Dániel személyében két új megvá-
lasztott képviselő kezdte meg mun-
káját. Virág János polgármester ja-
vaslatára Csejtei Pétert választották 
alpolgármesternek A Vagyonellenőr-
ző és Összeférhetetlenségi Bizott-
ság elnöke: Dr. Vágó Attila, tagjai: 
Albert Mónika és Gyarmati Ákos. A 
Gyöngyösmenti Nonprofit Kft. Felü-
gyelő Bizottságába Albert Mónika, 
Kovács Ildikó és Kovács Dániel lett 
megválasztva. Az újraválasztott Vi-

rág János polgármester ismertette a 
ciklus polgármesteri programját.
A SCHOTT Lukácsháza SE fel-
nőtt labdarúgó csapata sikeresen 
szerepelt. Gencsapáti és Bozsok el-
len idegenben 5:2 re, Sé ellen 3:1-
re, Kemenesalja ellen 2:1-re győ-
zött a csapat. A Halmosi Zoltán Vas 
Vármegyei Kupa 3. fordulójában 
4:2-re győzött a csapat Tanakajd 
ellen, majd október 16-án Sárvár 
lesz a következő ellenfél.
A sakk megyei II-es csapatbaj-
nokságban a Szigetköz, a Sport-
iskola és Kőszeg csapata ellen is 
eredményesen játszottak a Bencsik 
Zoltán vezette sakkozók.
A Postakocsi Lukácsháza Teke 
Sportegyesület is megkezdte az 
NB-III-as szereplését. Nárai ellen 
5:3-ra alulmaradtak, de Darabos-
hegy ellen 7:1-es, Sitke ellen pedig 
6:2-es győzelmet értek el.

Október 12-én tartotta Lukácsháza és Gyöngyösfalu a szüreti felvonulást 3-3 
állomással, 15 vonuló járművel, száznál több maskarás résztvevővel. Idén 
Lukácsháza volt a főszervező. A kisbíró, Virág János a falu állomásain esti 
bálba, pörköltes vendégségbe hívott mindenkit. Az állomásokon csoportok 
látták vendégül a népet, a Horvát József utca lakói, a helyi boszorkányok, 
illetve a borbarát hölgyek saját süteménnyel, helyi borral. A több óráig tartó 
felvonulást szebbé tette a szőlőskertek királynője és az udvarhölgyek. 

Idézetek: ÷Ilyenkor mellém sze-
gődnek a múlt idők zarándo-
kai”. Egy másik: ÷Édesanyám jut 
eszembe, akivel együtt énekel-
tünk a templomban”. Dr. Székely 
János megyéspüspök idézte a fenti 
sorokat szeptember 29-én a Szent 
Vid-kapolnában tartott szentmisé-
jén. Ünnepnap volt, a perenyeiek 
175. fogadalmi zarándoklata. 
Medgyesy S. Norbert: Gyógyulás 
helye könyv foglalkozik a ’48-as 
szabadságharc időszakához kap-
csolódó kolerajárvánnyal. Gencsről 
terjedt át a ragály Perenyébe, és 
a lakosság a megszűnéséért tette 
meg a fogadalmat. Az utódok is 
megtartották, szeptember 29-én 

A szülő nem vár hálát
a 175-diket. Velük indult el reggel 
hatkor a Kolerakereszttől a püspök 
atya Velem felé. A falu előtt meg-
álltak a 19. századból származó 
útszéli, Horváth család által gon-
dozott – Mária-köszöntőnél. Az 
atya megáldotta a Boldogasszony 
faragott képét, Szövényi Zsolt alko-
tását, a perenyeiek – az alkalomra 
elhelyezett – zarándoklati emlékét. 
Ők hozták az ott lévő Mária-szob-
rot. A zarándokok énekelve érkeztek 
a kápolnához, vonultak az oltár elé.
÷Az élet, az áldás legnagyobb 
feltétele, hogy kincseket, amiket 
hordoztak az előző nemzedékek, 
befogadjuk, tiszteljük, becsüljük, 
megőrizzük és tovább adjuk” – 

szólt a hívekhez a püspök atya. Idézte 
a tízparancsolatot: ÷Tiszteld atyádat 
és anyádat”, azért, hogy a gyermek 
megértse mi mindent kapott, ÷a szü-
lei életének egy nagy szeletét”.
A nagy szeletért ÷a szülő nem vár 
hálát, természetes, hogy a szülő 

adhat. De éppoly természetes, hogy 
a gyermek észreveszi azt, amit ka-
pott, megpróbál ebből valami ki-
csit visszaadni. Tisztelni, szeretni a 
szüleinket ahhoz hasonló, ahogy 
egy fa kapaszkodik a gyökereibe”.

KZ
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Ismét jó
Cák: Hagyományosan a cáki fesz-
tivállal kezdődik Kőszeg-hegyalján 
a gesztenyeszezon. Idén az idő-
járás, a nyári aszály megtizedelte 
a termést, de a cáki gazdák ösz-
szefogásával sikerült mindkét nap 
parázson sült gesztenyével kínálni 
a vendégeket. Szombaton Kőszeg 

Város Fúvószenekara zenés felvo-
nulással nyitotta meg a progra-
mokat, Tóth Szabolcs polgármester 
köszöntötte a résztvevőket. 
A Cáki Gesztenyés Gasztro Feszti-
válnak harmadik éve küldetése az 
országunkban élő nemzetiségek és 
a Kárpát-medencében élő magyar-
ság kultúrájának megjelenítése. 
Felléptek már a horvát, szlovén/
vend, roma, zsidó, sváb, görög ha-

gyományokat őrző együttesek. A 
lovári nyelvet beszélő romák már 
bemutatkoztak, idén beás nyelven 
kapott ízelítőt a közönség a Fláre 
Beás együttestől. Szombaton kon-
certet adott a Cimbali Trió, vasár-
nap az Új Forrás Zenekar.  
A Közösségi Házban a cáki családok 
történetét láthatták fényképeken az 
érdeklődők. Az udvaron a Nádasdy 
Ferenc Bandérium középkori fegyver 

bemutatót tartott. A NOE Kőszegi és 
Kőszeghegyalja Nagycsaládos Cso-
port gyerekkuckója a könyvtárban 
várta a gyerekeket. Hagyományos 
magyar és nemzetiségi ételeket 
készítettek helyi egyesületek és a 
Kőszegfalvi Német Nemzetiségi Kó-
rus tagjai. A Cáki Pincesoron kézmű-
ves vásár, borászok, gyerekjátékok 
fogadták a nagy számban érkezőket. 
Ismét egy jó program volt Cákon!!! 

Találkoztak
Gyöngyösfalu: Szeptemberben 
fűtési szezonra való felkészülés 
közben kiderült, hogy a közösségi 
ház kéménye nem alkalmas hasz-
nálatra, ezért a testület megrendelt 
egy új szereltkéményt, amit októ-
berben még be is építünk. 
Az önkormányzat telephelyén ösz-
szegyűlt lomtalanítás során visz-
szamaradt szemetet elszállíttattuk. 
A megérkezett szociális tűzifát no-
vemberben hasogatjuk. 
Találkozások napját tartottunk 
szeptember 7-én újító jelleggel. A 
rendezvényünk célja az ellaposodó 
emberi kapcsolatok felélesztése. 
Találkozni és beszélgetni már időt-
len idők óta az emberhez tartozik. 
A jó időben sokan kilátogattak a 
tornacsarnokhoz és jó hangulatban 
töltötték el a délutánt. 
Sajnálatos a falu szempontjából: 

a Holdfényliget befejezte műkö-
dését a korábbi formában, az alsó 
részt értékesítették.
Október 6-án a Szent Márton-
templomban a kórus szervezésében 
termény-betakarításra vonatkozó 
hálaadás volt. A kiállítás szorgos 
kezek munkáját dicsérték. Köszö-
nöm Richárd atyának a kedves 
szavakat, az áldást minden helyi 
termelő nevében.
Október 7-én megalakult Gyön-
gyösfalu új képviselő-testülete, a 
testület új alpolgármesternek egy-
hangúan Kovács György képviselőt 
választotta. Az alakuló ülésen kö-
szönöm a lakosság részvételét is, 
fontos a folyamatos  tájékoztatás, 
ezért a későbbi testületi üléseken is 
szívesen várjuk a lakosságot.
A szépkorúak napját november 
9-én tartjuk, 14.00 órára várjuk az 
időseket az iskolai ebédlőbe, meg-
lepetés műsorral és ajándékokkal. 

Tóth Árpád

Velem 
A 100 éves óvodáról emlékezett 
meg a falu szeptember 21-én. A 
gyerekek adtak műsort, majd ifj. 
Kern István felidézte a száz év tör-
ténetét. Özvegy Takács Anna tra-
gédiával elveszítette egyetlen fiát, 
ezért felajánlotta házát birtokaival 
együtt a Szent Domonkos Rend-
nek. A nővérek óvodát létesítettek, 
amelyet 1949-ben államosítottak. 
1974-ben az épületen felújítást 
végeztek, ami ismét időszerű len-
ne. 2019-től a Kőszeg Meseváros 
óvoda és bölcsőde tagóvodájaként 
működik.
Az ünnepen Szaniszló Ince domon-
kos szerzetes tartott szabadtéri mi-
sét, megáldotta az emléktáblát és az 
óvodával szemben felújított Szent 
Margit-szobrot is. Ezután Balázsy 
Máté Zsolt a Kőszeghegyaljáért 
Egyesület nevében játékokat adott 

át a gyerekek örömére. Az ünnep-
ségen részt vett Ágh Péter ország-
gyűlési képviselő is. 
Megújult a Nuschy sétány egy 
része. Tavasz óta több szombati 
napon társadalmi munka keretében 
a Nuschy sétány Vasa-kút környéki, 
legrosszabb állapotú szakasza lett 
felújítva. Esetenként 10-15 lelkes 
falubeli és nyaralóval rendelkező 
személy végezte a munkát, többen 
adtak hozzá anyagot, pénzt, vagy 
főztek a munkásoknak. A sétányt 
a 2009-es villámárvíz mosta el. 
Sajnos éjszakánként a vaddisznók 
is rendszeresen széttúrják a gya-
logutat és a patakpartot.
Kulturális Örökség Napjai kere-
tében szeptember 22-én a Stirling 
villában régészeti kiállítást és elő-
adást tartott idős és ifj. Kern István. 
Az előadások témája volt a Szent 
Vid hegy és templom régészeti fel-
tárása.

Pálffy György

Kőszegdoroszló
Szeptember 28-án Kőszegdorosz-
lón a Közösségi Házban a Köszönet 
napját tartották közel 70 falubeli 
részvételével. Szeptember végéig 
volt érvényben Joó Tamás polgár-
mester megbízása. A közösség 
meghívta, titkosítva a programot, 

egy rendkívüli falugyűlésre. Öröm 
és köszönet sugárzott az arcokról 
a zenés estén. Meghatóak voltak 
Joó Tamás polgármesternek a 14 
évi munkájáért szóló köszönet sza-
vai. A szlogen igaz, „egyedül nem 
megy”, és mindent a faluért.

Október 8-án tartotta a képvise-
lő-testület az alakuló ülését, ahol 
Szalmer Istvánné a Helyi Választási 
Bizottság elnöke ismertette a vá-
lasztás eredményét. A testület tagjai 
is esküt tettek arról, hogy tisztségé-
ből eredő feladataikat Nemescsó fej-

lődésének előmozdítása érdekében 
lelkiismeretesen teljesítik. A képvi-
selő-testület tagjai, polgármester: 
Szerdahelyi-Bánó Irén. Képviselők: 
Hock-Sirson András alpolgármester, 
Horváthné Nagy Viktória, Horváth 
János és Fatalin Martin. 

Alakuló ülés Nemescsóban

Ünnepi ülés és vendéglátás
Bozsok: Szeptember 15-én tar-
tott pótválasztáson mandátumot 
szerzett képviselőket október 7-én 
a Művelődési és Kultúrotthon-
ban tartott alakuló ülésre hívta 
dr. Szelinger Ferenc polgármester. 
Nagy volt az érdeklődés a lakos-
ság részéről, a hivatali apparátust 
is többen képviselték. Jelen volt 
dr. Zalán Gábor, a Kőszegi Közös 

Önkormányzati Hivatal jegyzője 
is.  Közel ötvenen hallgatták meg 
az eskütételt. A polgármester ja-
vaslatát megerősítve, Ecker Adri-
ennt választották meg alpolgár-
mesternek. Az ünnepi ülést egy 
barátságos fogadás követte, az új 
testület tagjai otthonukból hozott 
finomságokkal vendégelték meg a 
jelenlévőket. 

VI
D
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Szüreti vendéglátásAlakuló ülés
Kőszegszerdahely új képviselő-
testülete október 10-én tartotta 
alakuló ülését érdeklődő, helyi 
lakosok jelenlétében. A testület 

Mersich Istvánt választotta meg 
alpolgármesternek. A képviselők 
és a polgármester ismertette a 
programját. Ennek fókuszában áll 
a közösségi élet, az átláthatóság 
erősítése, valamint a fejlesztési le-
hetőségek és a fenntarthatóság.

Balról jobbra: Jagodics Erika képviselő, Mersich István alpolgármester,
Nagy András polgármester, Nemes Bálint képviselő, Vass Annamária képviselő.

Nemescsó: Kezdetét vette az ősz, 
elindultak az ahhoz kapcsolódó 
programjaink. Szeptember 25-én 
lángosárus érkezett hozzánk. Sokan 
eljöttek, hogy beszélgessenek egy 
jót finom falatok mellett. Október 
elején a könyvtárban mozivetítés 

A Kőszegi Szüret rendezvényére 
rendszerint érkeznek küldöttségek 
a testvérvárosokból az önkormány-
zat vendégeként. A vendég érkezé-
séhez hozzátartozik a vendéglátás 
is. Básthy Béla polgármester a 
szeptember 19-én tartott testületi 
ülésen elmondta, hogy felkértek ci-
vil szervezeteket a vendéglátásban 
való részvételre, amelynek egyik fő 
célja a személyes kapcsolatok épí-
tése, kialakítása. Kőszegfalva ebben 
régóta részt vesz. A Vaihingenből 
érkezők rendszerint ellátogatnak a 
német nyelvű, svábok által – több 
mint 300 éve – alapított faluba, 
vagyis Kőszeg egyik városrészébe. 
Az idei vendéglátásból szeptember 
29-én a déli találkozót vállalta a 

Kőszegfalvi Baráti Kör Kohl Ju-
dit vezetésével és a Kőszegfalvi 
Nemzetiségi Kórus, amelynek el-
nöke Klobetzné Debrei Hajnalka. 
(Októbertől a terület képviselője.)  
Az önkormányzat alapanyagaiból 
a kórus asszonyai főztek sokféle 
finomságot. Szükség is volt több-
féle ételre, mert 28 fő vendég 
érkezett Vaihigen, Szenc, Szenj, 
Nyitragerencsér városokból. A falu 
minden egyesülete, intézménye 
részt vett több képviselővel a talál-
kozón, így az összes létszám meg-
haladta az ötvenet. Ez volt a kap-
csolatépítő találkozó lényege. Az 
énekesek nemcsak főztek, hanem 
koncertet adtak német nemzetiségi 
dalok előadásával. A közös éneklés 
sem maradt el, annak irányítá-
sát a gerencsériek vették kézbe. 
Délutánba nyúlt az idő, amikor az 
ebéd végéhez közeledtek. Jól tud-
juk, hogy a vendégek jól érezték 
magukat, ugyanezt mondhatják el 
a kőszegfalviak, azon kívül, hogy 
„helytálltak a falusiak”.

Tökös finomságok
volt, csatlakozva a Magyar Nép-
mesék Napjához. Nyugdíjas klu-
bunk tagjai továbbra is havonta 
egyszer találkoznak, októberben 
tökös finomságok mellett egy iga-
zán tökös asztaldíszt is készítettek, 
előtte a hangtál jótékony hatásaival 

ismerkedtek meg. Idősek napi ün-
nepünket október 25-én, pénteken 
rendezzük meg.  Folyamatosan dol-
gozunk közterületeink virágosítá-
sán, melyhez a helyi lakók is hozzá-
járultak. Hálásan köszönjük!

Szerdahelyi-Bánó Irén

VID
ÉK
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Kőszegi Vonósok
„Őszi hang-színekkel” örvendez-
tette meg a közönséget a Kőszegi 
Vonósok együttese október 5-én. 
A zene világnapja alkalmából ma-
gyar, cseh, francia, brit és orosz ze-
neszerzők műveit adták elő.
František Xaver Dušek A-dúr Di-
vertimentója szólalt meg elő-

ször. Ezt követően csendült fel az 
a darab (Charles Dancla: Premier 
Solo), amelyben Tóth Flóra tün-
dökölhetett. Korábbi koncertekről, 
kiállításmegnyitókról jól ismeri őt a 
közönség. A lovagterem színpadán 
ezúttal is a reflektorfények közép-
pontjában állhatott. „Érdekesség, 

hogy egy »Bakancsos koncert« kere-
tében ezt a Premier Solót 2017-ben 
egyszer már volt alkalmam elját-
szani a Kőszegi Vonósok kíséretével, 
Marton-szálláson. A koncertet sza-
badtérre terveztük, azonban időköz-
ben leszakadt az ég, az előadás nem 
jól sikerült. Ez alkalommal azonban 
úgy szólt a szóló, ahogy szerettem 
volna. Hálás vagyok a Vonósoknak, 
hogy immár szép emlékként élhet 
bennem a darab” – nyilatkozta a 
tehetséges szólista, akinek az elő-
adását vastapssal jutalmazták.

Hogy Magyarország komolyzenei 
nagyhatalom, azt Kodály Intermez-
zója és Bartók műsorzáró Román 
népi táncok című darabja illuszt-
rálta. A két előadás között Edward 
Elgar Salut d’Amour című művé-
nek romantikáját Zolnay Lili vers-
mondása fokozta, majd egy Soszta-
kovics-mű – az Aranyhegyek című 
film keringője – varázsolta el a 
közönséget. A csodálatos dallamo-
kat Premus Katalin zongorajátéka 
színesítette.

TáF.

Panaszra nincs okom
Harsányi Zsolt az 5th Gear Kft. 
tulajdonosa, a Kőszeg és Vidéke 
Vállakozók Ipartestületének a tag-
ja. Ahol segítségre van szükség, 
Zsolt a csapatával megjelenik. Mint 
mondja: „Kőszeg város életében 
szívesen részt veszünk, nemcsak, 
mint termelő egység, hanem a kö-
zösségi életben is”. Kőszeg iparte-
lepén lévő üzemében október 9-én 
kérdeztük a kft. gazdasági helyze-
téről.
– Milyen a rendelésállomány?
– Panaszra nincs okom. Érkeznek 
a megrendelések az évek óta meg-
lévő partnerektől, a termékeink 
közel felét külföldre szállítjuk, töb-
bek között Ausztria, Németország, 
Brazília, Indonézia, Svájc orszá-
gokba. CNC forgácsolást végzünk 
megmunkáló központjainkkal, 
egyedi gépalkatrészeket gyártunk, 
amelyek kereskedelemben nem 
kaphatók. Többféle alapanyagot 
dolgozunk fel, műanyagtól kezdve 
a speciális tulajdonsággal rendel-
kező fémeken át a szerszámacélig. 
Ezeknek többségét csak külföldi 
partnerektől tudjuk beszerezni.
– Dolgozói létszám?
– Jelenleg 24 fő. Hárman végzik az 
adminisztrációt, egy fő a gyártás 
előkészítését. Vannak részmun-
kaidős munkatársaink is. Egyik 

kollégánk a gépek speciális szer-
számainak beszerzésével is foglal-
kozik. Ez nagy szaktudást igényel, 
egyes szerszámok technológiáját 
itt a helyszínen mutatja meg a be-
szállító.
– Ez azt is jelenti, hogy csak fel-
sőkategóriás partnerekkel tartjá-
tok a kapcsolatot?
– Az ISO:9001 előírásainak meg-
felelően vannak kategórizálva a 
beszállítóink. Az általunk használt 
alapanyagokat, csak arra szakoso-
dott partnerektől tudjuk beszerezni. 
A feldolgozott, egyedi tulajdonsá-
gokkal rendelkező alapanyagokat 
kevés hazai cég forgalmazza, mert 
Magyarországon nem gyártják. 
Minden partner felé egyformán 
hangsúlyt fektetünk, a jó minőség 
az elsődleges. 
– Milyen a megrendelések da-
rabszáma? 
– Az egyedi és kicsi sorozat a jel-
lemző, nem végzünk tömeggyár-
tást. Olyan a gépparkunk, hogy a 
gyors átállás megvalósítható, de 
ehhez szakemberekre is szükség 
van. Mondhatom, jól képzett kollé-
gákkal dolgozunk együtt. Akik ide-
jöttek dolgozni, ők jobbára hosz-
szútávon velünk maradtak. Papp 
Tiborral (fotó) együtt kezdtünk a 
garázsműhelyben, ennek már 24 

éve. A legfiatalabb kollégánk is 
öt éve nálunk dolgozik. Jellemző, 
hogy aki ide belépett, többnyire 
megszerette ezt a szakmát és ér-
tékes tudásanyagra tett szert. A 
közeljövőben lesz nálunk nyugdíj-
ba vonuló. Ha egy jó szakember 
képzettségének megfelelő munkát 
keres, szívesen fogadjuk. 
– Mekkora a gépállomány?
– Az öt éve épült új csarnokkal 
együtt, 1200 m2-en közel húsz 
a gépállományunk darabszáma, 
nem számolva a kisebbeket. Van 
bővítésre lehetőség, ha a piac úgy 
kívánja. Ehhez a megrendelés állo-
mányhoz viszont nem szükséges a 
bővítés.
– A garázsműhely 1200 m2-es 
csarnokká változott, igénybe vet-
tetek pályázati forrásokat?
– Igen és mindegyik pályázatunk 

eredményesen zárult. A 20-30%-
os támogatási mérték már jelentős 
összeg egy 40 milliós megmunkáló 
gépnél. A gépparkunk felét pályá-
zat útján vásároltuk. Jelenleg is 
nyitva tartjuk a szemünket az ilyen 
lehetőségekre. A vevői igények ha-
tározzák meg a fejlesztések irányát. 
– Hogyan látod a jövőt?
– Én mindig optimista vagyok. A 
meglévő gazdasági válságot ter-
mészetesen mi is érezzük, de mun-
kánk elegendő van. Nyugodtabban 
tudunk dolgozni, forgalmunk az 
idei évben is a megelégedésünkre 
szolgál. Nagyobb hangsúlyt tudunk 
fektetni a háttérben lévő felada-
tokra. Nincs okunk a panaszra.  De 
azt látom, hogy vannak gazdasági 
problémákkal küzdő cégek a kör-
nyezetünkben.
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Oberpullendorfban működik a 
Plasmavita Plazmaadományozó 
Központ.  Célunk, hogy a plazma-
adományokból készült életmentő 
gyógyszerekkel több ezer beteg 
ember életminőségén javítsunk. 
A plazmából ugyanis több mint 
húsz fehérje választható ki, amik 
felhasználhatóak speciális orvosi 
célokra vagy sokoldalú gyógyszerek 
előállításához. Ezek alkalmazhatók 
súlyos sérülések kezelésére, fertő-

zések, mint például a hepatitisz, és 
a veszettség megelőzésére és keze-
lésére, véralvadászavarok szabályo-
zására, súlyos égési sérülések vagy 
immunbetegségek esetén. Beteg és 
sérült emberek ezrei függenek az 
önkéntes donorok segítségétől. 
Kedves Olvasó! Lépjen be Ön is 
az önkéntes plazmaadományozók 
táborába, ahol úgy segíthet beteg 
embereken, hogy ez Önnek is elő-
nyére válik!

Kedves Olvasó! Legyen Ön is életmentő! 
A plazmaadománya felbecsülhe-
tetlen értékű segítségnyújtás, ame-
lyet költségtérítéssel és rendszeres 
nyereményekkel köszönünk meg! 
Aktuális akciónk részleteiről a 21. 
oldalon olvashat. 
A plazmaadományozást egy körül-
tekintő orvosi- és laborvizsgálat elő-
zi meg, valamint az állandó orvosi 
ellenőrzés által, rendszeresen aktu-
ális képet kap egészségi állapotáról. 
A plazmaadományozás fontosságát 

hangsúlyozza, hogy ez a gyógy-
szergyártáshoz nélkülözhetetlen 
alapanyag csak emberi szervezet-
ből vonható ki, mesterségesen nem 
előállítható.  
A vérplazmából készült gyógy-
szerek életeket mentenek!
Segítsen az embereknek a túlélés-
ben  a plazmaadományával!
A plazmaadás feltételeivel kapcso-
latos további információkért láto-
gasson el a www.plasmavita.hu 
honlapunkra.
Szeretettel várjuk az oberpullendorfi 
Plazmaközpontunkban!

Július 1-jén a Magyar Mál-
tai Szerzetszolgálat átvette az 
Idősek Otthona működtetését, 
harminc – önellátásra nem képes 
– ember töltheti napjait biztonság-
ban. Ezen kívül bővítik az idősek 
nappali ellátását. Szeptember vé-
gén az intézmény vezetőjét Béry 
Annamáriát és Domina-Tancsics 
Dóra telephelyvezetőt kérdeztük a 
tapasztalatokról és a tervekről. 
Megtudtuk: a nappali ellátást igény-
bevevők száma emelkedett. Nőtt az 
érdeklődés az idősek klubja iránt, 
annak szolgáltatásai közül – a ta-
nácsadás és a készségfejlesztés 
területén – továbbra is igénylik 
az intézmény segítségét. Újabban 
a gondozás, az étkeztetés iránt is 
élénk az érdeklődés. Pozitívum, 
hogy a családtagok élő kapcsolatot 

tartanak az otthonnal. Eredmény, 
hogy a szakmai, személyi állomá-
nyuk bővült. Az eddigi tapasztala-
toknak is köszönhető, hogy ellátási 
körük szélesítését tervezik.  
– A napközbeni ellátásban szeret-
nénk nyitni a demenciával élők felé 
is, számukra is biztosítjuk a biz-
tonságot, élményteli programokat 
kínáló napközbeni gondoskodást – 
hangsúlyozta Béry Annamária.
A kőszegi intézmény olyan hasznos 
és érdekes programokat is kínál, 
amelyekre nemcsak a nappali el-
látás igénybe vevőit várják, hanem 
kőszegi lakosokat is. Számos család 
hozzátartozóinak nyújthatnak meg-
bízható ellátást, felügyeletet: hét-
főtől péntekig reggel 7.30 – 16.00 
óráig. Ha az igények megkívánják, 
akkor az intézmény biztosítja az ettől 

eltérő nyitva tartást.  Ez térítésmen-
tes, de az étkeztetés díjköteles. Pré-
miumszolgáltatásnak számít, hogy 
a demenciával élő családokat – a 
tervek szerint – külön is tudják majd 
segíteni Alzheimer Café működteté-
sével. Mindez az ország több telepü-
lésén működik eredményesen. Cél-
juk, hogy a gondoskodó családtagok 
– a demencia korai stádiumában 
lévő érintettek – egy kávé mellett 
beszélgessenek az ellátási tapaszta-
latokról, megoszthassák egymással 
a megoldási módokat, amely meg-
könnyíti a napi gondoskodást.
Az idősotthon teljes és megfelelő 
létszámmal dolgozik. Ugyanakkor 
fel kell készülni a nappali ellátást 
igénylők és a demenciával élő el-
látottak létszámának növekedésére, 
ezért több munkatársra lesz szük-

ség. A személyi feltételek megte-
remtése mellett több feladat hárul 
az intézményre. A fejlesztések folya-
matosak, és további tárgyi feltételek 
biztosítása is fontos.
Távolabbi célt jelent az ellátást 
igénylők szállításának a megoldá-
sa. Köszönettel várják a Kőszeg és 
a környéken élők igényeiről szóló 
bejelentéseket, és mindazok jelent-
kezését, akik munkatársként részt kí-
vánnak venni a szociális ellátásban. 
Ezen a területen a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat kőszegi rendszere 
új fejezetet nyit. Mindkét ellátási for-
mában igyekeznek segítséget nyúj-
tani a családoknak. A nappali ellátás 
és a demens, nappali ellátás iránt 
érdeklődőket várják személyesen a 
Dózsa György úti otthonban, illetve 
a +3670/684-8235-ös telefonszá-
mon, valamint levélben a domina-
tancsics.dora@maltai.hu címen.

Tóthárpád F.

Idősek otthona és az új ellátások

Fontos nekünk
Szeptember 30-án 17.00 órakor 
a kőszegi polgárokat képviselve 
az időseket köszöntötte az önkor-
mányzat és a Művelődési Központ 
(JVMK) ajándékműsorral. (A fel-
halmozódott programok miatt egy 
nappal korábban az eredetileg 
meghirdetett időponthoz képest.)  
Kőszeg életében ez egy hagyomá-
nyos ünnepnap, a lovagteremben a 
rég nem látott ismerősök hosszas 
beszélgetésekkel köszöntötték egy-
mást. Öten eljöttek az Evangélikus 
Szeretetotthonból kerekes székkel. 
Az érkezőket Pócza Zoltán fogad-
ta a bejáratnál. A beszélgetések 
csendessé váltak Terplán Zoltán 
alpolgármester köszöntő szavainak 

e l h a n g z á -
sakor. ÷A mi 
világunk az 
Önök és az 
Önök elődei-
nek munkás-
ságával kez-
dődött.  Önök 
é p í t e t t é k 
számunkra 
ezt a tele-
pülést”. Szavai szerint a szépkorú 
élet jellemzője ÷a család békéje, 
ölelő szeretete, az unokák moso-
lya”. Ahol úgy hozta az élet az idős 
családtagnak kincs a látogatás, egy 
rövid kerti séta, egy közös újságol-
vasás, egy hazai gyümölcs, elmor-

zsolgatása, régi barátokról szóló 
hírek megosztása, mert ÷a lassan 
telő napokat kicsit bearanyoz-
zuk”, és ez jelzi azt, hogy az ÷idős 
ember fontos nekünk”
Erről szólt a zenés – közel két órás 
– ajándékműsor, az operett és nóta-

est. A műsor szüne-
tében a kőszegi bor, 
pogácsa fogyasztá-
sa közben az idő-
seknek találkozási 
alkalmat adott. 

KZ
A program meg-
valósítását támo-
gatta Básthy Béla, 
Terplán Zoltán, 
Gelencsér Attila, 
Csiki István, Ta-
kácsné-Varga Ág-

nes tíz-tízezer forinttal. Saját bora-
ikkal: Alasz Pince, Frank Pincészet, 
Jagodics Attila, Láng Pincészet, 
Tóth Pincészet, Szőlőtermelők és 
Borértékesítők Szövetkezete, illetve 
frissen sült pogácsával Soproni és 
Trsa Kft. – Babusgatós Pékműhely.



2025
AUTÓPÁLYA MATRICA   

2024 NOVEMBER & DECEMBER!
AUTÓPÁLYA MATRICA AKCIÓ

2024 november‑ és decemberében a 10. plazmaadásodkor
átvállaljuk a 2025‑ös éves autópálya matrica költségét.

Kérjük hozd magaddal az erről szóló számlát.

A plazmaadományodból készült életmentő
gyógyszerek súlyosan beteg embereken segítenek, 
hisz a plazma mesterséges úton nem előállítható.

A PLAZMAADOMÁNYOD
ÉLETET MENT!

PLAZMAKÖZPONT OBERPULLENDORF

Burgenlandstraße 3
7350 Oberpullendorf

Tel.꞉ +43 2612 212900
Web꞉ www.plasmavita.at

Egy autópálya matrica
költségének megtérítése
a 10. plazmaadományozáskor
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A kaszinó, mint tőkesúly
Széchenyi István születésnapját 
ünnepelte a Kőszegi Polgári Kaszi-
nó szeptember 21-én. A Himnusz 
után a kaszinó tisztikarát képviselő 
Kövesdi Andrea Reményik Sándor 
Akarom című versével vezette fel 
Csiki István gondolatait. Az elnök 
a „legnagyobb magyar” tiszteleté-
re 1864-ben állított obeliszknél az 
emlékezés és a hagyományok fon-
tosságáról beszélt. Megemlítette a 
későbbi felszólaló, dr. Kósa Csabá-
né Székely Orsolya kezdeményezé-
sét, amely a százhatvan éves em-
lékhely felújítását is eredményezte.
Az ünnepség könyvbemutatóval 
folytatódott a vár patinás lovag-
termében. Ez alkalommal emlé-
keztek meg a kőszegi kaszinóélet 
190 éves történetéről, s egyben 
az 1999. május 14-én megalakult 
– magát „jogutódnak” tekintő – 
újkori Kőszegi Polgári Kaszinó 25 
éves jubileumáról is. A régi kaszi-
nórendezvények/estélyek hangula-
tát idézték meg a Kőszegi Vonósok 
kiváló előadásai. Különleges zenei 
összeállítást hallhattunk, hiszen az 
egykori egyesülés vigalmi bizottsá-
gi elnökének – Kárpáti Sándornak 
– több műve is elhangzott.
Elsőként a Szülőföld Könyvkiadó 
képviselője, Tatár József lépett a 
mikrofonhoz. Elmondta: a kiadó 
feladatának tekinti, hogy a hagyo-
mányokat, a polgári értékeket át 

tudja adni az arra érzékeny kö-
zönségnek. „Amikor egy könyv 
megjelenik, és ilyen tartalom-
mal, ilyen környezetben, ilyen 
múltat felidéz, az számunkra 
mindig felemelő” – hangsú-
lyozta. 
A jelenlévők egyperces csend-
del emlékeztek meg Dénes 
Andor elnökről, és a többi el-
hunyt kaszinótagról.
A történeti előzményekről, a 
könyv tartalmáról a szerző, 
Tóthárpád Ferenc beszélt. A 
többi mellett rámutatott arra a 
felelősségre, amelyet a tagság 
huszonöt éve magára vállalt.
Pócza Zoltán alapító tag, a 
befogadó intézmény vezetője, 
az újkori egyesület indításának 
kezdeti lépéseit, a huszonöt évvel 
korábbi jelentősebb városi esemé-
nyeket idézte fel. Hangsúlyozta az 
eredeti célt: „Egybekovácsolni a 
tisztes kőszegi polgárokat.” A kaszi-
nó első éveinek történetét koráb-
ban ismeretlen személyes tapasz-
talataival is kiegészítette. 
Básthy Béla polgármester-kaszinó-
tag gratulált, és a kaszinótörténettel 
kapcsolatban rámutatott: „a jogelő-
dök nem szólhatnak bele a jogutód-
lásba – sajnos –, a jogutódoknak 
van az a felelőssége és lehetősége 
egyrészről, hogy jogelődöket vá-
lasztanak, másrészről pedig, hogy 

ezzel felteszik maguknak a mércét”, 
mert az elődök munkájához méltó-
nak kell maradni. Beszélt a kaszinó 
és a város jó viszonyáról, a kaszinó 
feladatáról, ami a megújulás, az 
a megújulás, ami az aktuális kor 
problémáira reagál. A városvezetés 

és a kaszinó kapcsolatát em-
lítve kiemelte: „Ez a szövet-
ség nem politikai, ez a szö-
vetség egy tőkesúly jellegű 
szövetség”, mert kellenek a 
közös társadalmi álláspon-
tokat, véleményeket megfo-
galmazó terek, amik „minket 
is segítenek a jó irányba for-
dulni” – nyomatékosította.
Az ünnepség hivatalos része 
kerekasztal beszélgetéssel 
zárult. Három újkori elnök, 
Németh János, dr. Küttel Ist-
ván és Csiki István kereste a 
választ arra, miként marad-
hat fenn eredményesen egy 
olyan „újkori egybegyűlés”, 
mint amilyen a Kőszegi Pol-
gári Kaszinó is.
A „vacsoraasztalnál” Kirner 
Antal Zoltán atya adott ál-
dást. Mint a múltban, most 

is kitűnő vendéglátással, beszélge-
téssel – dedikálással – ért véget a 
késő estébe nyúló rendezvény.
(A kötet a kaszinó elnöksé-
génél beszerezhető. Email: 
koszegipolgarikaszino@gmail.com)

Tóthárpád F.

Tükör-kép
A Horvath A. Wolfgang, Kassai Ár-
pád, Németh János, Kamper Lajos, 
Kántor Sándor, Kovács Marcsi, 
Ohr Tibor, Petky Péter, Széplakiné 
Tamási Gabriella, Szilágyi András, 
Tóvölgyi Katalin és Turcsán Mik-
lós műveiből válogató kiállításon 
Gerhard Krutzler, a Kőszegi Művé-
szeti Egyesület alelnöke köszöntötte 
az érdeklődőket október 5-én. 
A lovagterem galériájában, a Tü-
kör-kép című tárlaton, a stílusok, 
az alkalmazott technikák és a té-
mák sokszínűsége jelenik meg. A 
festmények, kerámiák és fotográfi-
ák gyűjteményében a közös pontot 
a tükör, a tükröződés gondolatköre 
adja, mutatott rá megnyitóbeszé-
dében Szilágyi B. András művé-

szettörténész. A „tükörrel történő 
játék a képzőművészetben az ókori 
görögök óta megvan” – mondta. A 
megismerésnek, a rácsodálkozás-
nak a szimbóluma volt, és ma is az, 
még akkor is, ha Platón szerint e 
tükörre nézni nem feltétlenül sza-
bad bizalommal, hiszen torzít is, 
nem feltétlenül azt mutatja, amit 
várunk tőle. 
A KME kiállítóinak művei is a tükör 
szerepét töltik be, amikor a mű-
vészek az eléjük táruló valóságot 
egyénien tárják elénk az alkotói 
folyamataik által. „A tükör maga a 
művész.” Mint hallottuk, ez a kiál-
lítás lehetőséget kínál, segít abban, 
hogy romlatlanabbul lássuk a való-
ságot. E kőszegi, le/visszatükrözött 
valóságot pedig november 5-ig 
tekinthetjük meg a Jurisics-várban.

TáF.
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Biškup dr. János Székely je celebrirao
svetu mašu

V. Narodnosni susret Sambotelske Biškupije u Kisegu
Ljetos, 7-oga septembara  Kiseg je bio domaćin 
Narodnosnoga susreta Sambotelske Biškupije, 
na kom skupa dojdu Hrvati, Njemci, Slovenci 
ove županije/varmedje. U crikvi Srce Jezuševo 
u 10 uri se je začela sveta maša, koju je biš-
kup dr. János Székely celebrirao. Uz njega su-
djelovali su farniki Zoltán Kirner, Tamás Köbli i 
Tibor Tóth, - jer na njihovoj fari živu spomenu-
te manjine. „Familija, vjera i materinski jezik 
su štit kršćanstva, prez njih se društvo raspa-
de.” - je bila važna misao prodikača. Po svetoj 
maši kulturnim programom se je nastavljalo 
svečevanje u instituciji  Posebnoga obrazova-
nja dr. Nagy Laszló . Nastupili su: kiseški zbor 
i bend „Zora”, pjevački zbor iz Kőszegfalve, 

crikveni zbori iz Kisega, Apátistvánfalve i Fel-
sőszölnöka, KUD „Gradišće” iz Petrovoga 
Sela, zbor „Lastavice” iz Narde i Porabski trio.                                                                                                                                          
Hrvataska samouprava Željezne županije Imru 
Harsanyija - za dugoljetno djelovanje na kultur-
nom polju Hrvata - počastila je spomen pločom” 
Za hrvatsku kulturu Željezne županije”.  Dodijelo 
su naprik dali Istvtan Krizmanich predsjednik Hr-
vatske županjske samouprave i Šandor Petkovits 
predsjednik kiseške Hrvatke samouprave. Prizna-
nje -zbog betega - naprik je zela njegova žena.                                                                                                                  
Narodnosni susret Sambotelske Biškupije kletu 
će Slovenci organizirati.

A Szombathelyi Egyházmegye V. Nemzetiségi 
találkozójának Kőszeg adott otthont szep-

tember 7-én. A szentmisét követően a horvát, 
német, szlovén nemzetiségi csoportok kultú-
rájukból adtak ízelítőt. A Vas Vármegyei Hor-
vát Önkormányzat Harsányi Imrének a horvát 
nyelv és kultúra területén kifejtett tevékenysé-
géért emlékplakettet adományozott. 

Marija Fülöp Huljev 
Foto: /facebook

Német nemzetiségi hírek
VI. „Zweischnlegwa-Kochen”
Szilvalekvár főzés
Ebben az évben 6. alkalommal rendezte meg a 
német önkormányzat Kőszegfalván a szilvalek-
vár főzést, amely kedves nyárvégi hagyomány.
Szeptember elején, egy hétfő délután szilvama-
gozással kezdődött, majd a lassú tűzön fortyo-
gott a finomság. Közösen keverték asszonyok, 
férfiak, és kb. 4 óra alatt el is készült a finom 
szilvalekvár.

Nagy örömmel fogadta mindenki az aján-
dékba kapott üveg lekvárt. Éhes sem maradt 
senki, finom étel mellett közös beszélgetéssel 
telt a délután, végül énekléssel zárult a nap. A 
kőszegfalvi kultúrház terme benépesült idősek-
kel, fiatalokkal. Ezt a sikeres eseményt jövőre 
újra megismételhetjük.

Nationalitätentreffen
Egyházmegyei Nemzetiségi Találkozó 
Kőszeg adott otthont a Szombathelyi Egyház-
megyében élő nemzetiségek – horvátok, szlové-
nek, németek – évenkénti találkozójának.
A legelső találkozó Kőszegfalván volt, az idei, 
ötödik összejövetel a Jézus Szíve-templomban 
püspöki szentmisével kezdődött, melyet dr. Szé-
kely János megyéspüspök celebrált. Köbli Tamás, 
Tóth Tibor és Kirner Zoltán atyák, akik olyan plé-
bániát vezetnek, melynek területén élnek a kü-
lönböző nemzetiségek, püspök atyával közösen 
mutatták be a szentmisét. A szentmisén és az 
azt követő kulturális műsorban közreműködött a 
Kőszegi Zora Énekkar és Zenekar, a Kőszegfalvi 
Nemzetiségi Kórus és a kőszegi német egyházi 
kórus, valamint az apátistvánfalvi, a felsőszölnöki 
egyházi énekkar, a Szentpéterfai Gradišće Hor-
vát Kulturális Egyesület Tánccsoportja, a nardai 
Lastavice énekkar, és a Porabski Trió.
Jövőre a szlovén kisebbség látja vendégül az 
Egyházmegye nemzetiségi csoportjait.

          Kőszegfalvi Ágnes NNÖ 

Pjevački zbor i bend ÷Zora”
pri predaji odličja 

Spomen plaketu je naprik zela, Julianna, 
žena Imre Harsanyija 
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Feladatok:
• Gyártó gépek elektromos/mecha-

nikus/mechatronikus javítása
• Megelőző karbantartási munkák 

végzése, dokumentálása

Elvárások:
• Villanyszerelő vagy elektronikai/

mechanikai műszerész vagy mec-
hatronikai technikus végzettség

• Képesség egyéni munkavégzésre 
és csapatmunkára egyaránt

Előnyt jelent:
• Karbantartói munkakörben szer-

zett tapasztalat (PÁLYAKEZDŐK 
jelentkezését is várjuk!)

• Német nyelvismeret

Elektromos / 
Mechanikus karbantartó

Kőszeg, Cáki u. 5.

Amit kínálunk:
• Határozatlan idejű munkaszerződés • 40%-os műszakpótlék • Bónuszrendszer 
(havi jelenléti bónusz, éves bónusz/cafeteria/csatlakozási bónusz) • 100 %-os 
utazási támogatás (bérlet vagy céges buszjárat Szombathely, Zalaegerszeg, Vas-
vár és Körmend irányából) • Munkavállalói ajánlási bónusz/betanítási bónusz • 
Havi tombola készpénz kifizetéssel • Szemüveg támogatás • Jubileumi jutalom • 
Céges rendezvények (jubileumi vacsora, karácsonyi vacsora, egészségnap)

Jelentkezés módja:
Amennyiben hirdetésünk felkeltette érdeklődését, kérjük küldje el magyar nyelvű 
fényképes önéletrajzát a jelentkezes@ksh.kroschu.com e-mail címre.

Feladatok:
• Készáru bekönyvelése
• Áruk átvétele
• A termelés alapanyaggal történő 

kiszolgálása

Elvárások:
• Számítógépes ismeretek
• Csapatmunkára való alkalmasság
• Terhelhetőség

Előnyt jelent:
• Targoncás jogosítvány (gyalogkí-

séretű - 3312 és vezetőüléses - 
3324 targoncára)

Raktáros
Ez nem 
Kőszeg!
Július 25-én nyitották meg a Táb-
laház utca 9. szám alatt a Fortepan 
Fotógaléria egyedi kiállítását, 
amely szeptember 29-ig volt in-
gyenesen látogatható. Bezárta 
kapuját, tavasztól egy másik tárlat 
lesz látogatható.
A belvárosban lévő házban az idei 
nyáron Lissák Tivadar fotói adtak 
vissza egy darabkát a múltból. A 
galéria felidézte az ország háborús 
időszakát is. Nyitva volt a Kulturális 
Örökség Napjai alatt is, a vendég-
könyvbe addig 43 oldalon tettek 
bejegyzést a látogatók.  Ezek egyike:
÷Kőszegi létemre nagyon meg-
lepődtem, ez egy jó hangulatú, 
kellemes, egy igazán jó, múltba 
tekintő kiállítás. Köszönjük!”  Sze-
gedről érkezett pár így fogalma-
zott: ÷Nagyra értékeljük a fotók 
kiállítását, sok szép emlék jött 
elő. Köszönjük!” Egy kőszegi leírta, 
nagyon jó a kiállítás: ÷Gratulálnak 
a kőszegiek!” Majd rögzítette: ÷De 
ugye nem lopunk? Sem képet, 
sem tollat”, mert ez nem Kőszeg!
A mellbevágó mondatra a galéria 
megtekintése adta meg az indok-
lást. Egyik kép helyén ezt olvas-
hattuk: ÷Ezt a képet sajnos elvitte 
valaki. Szerencsére a Fortepan 
minden fotója letölthető és ki-
nyomtatható. Így hamarosan ez 
a kép is újra látható lesz.” 

KZ

Kiállítások, árverés
Különleges kiállítással érkezett az 
őszbe a Csók István Művészkör 
Egyesület. Litkei György (1907-
1975) festőművész munkásságába 
tekinthetünk be, ha ellátogatunk az 
Írottkő Hotelbe. 
A művész pályájának két nagy 
korszakát bemutató összeállítás az 
1934-től 1973-ig terjedő alkotói 
időszakból válogat. A képek sora a 
falusi viseletek, életképek megjele-
nítésével kezdődik, a fő falon pedig 

absztrakt kompozíciók kaptak he-
lyet. Akvarellek mellett pasztellel 
és olajfestékkel készült műveket 
is láthatunk, de Az utolsó tehén 
(1937) című festmény alatt egy, az 
alkotást megörökítő fényképet is 
elhelyeztek. (A kiállítás november 
8-ig megtekinthető.)
Hogy a kőszegi bemutató megva-
lósulhatott, az az egyesületi alkotó-
társ – Szabadfy Marianna – isme-
retségének köszönhető. A kiállítást 

Básthy Béla polgármester nyitotta 
meg, Litkey György munkásságát 
Feledy Balázs művészeti író mu-
tatta be. A társított művészeti ág, a 
zene, ezúttal sem hiányzott: Madár 
Ágnes (klarinét), Horváth Dániel 
(hegedű) és Mészáros Szabolcs fes-
tőművész (ütős) előadását élvez-
hette a közönség.
„Ez egy minőségi kiállítás, Litkey 
György meghaladta a korát a 
’70-es években” – jegyezte meg 
Palcsó Julianna, a művészkör el-
nöke, amikor a további terveikről 
faggattam. „A hátralévő két hó-

nap még sok feladatot tartogat 
számunkra. Jencsky Beatrix és az 
én kiállításommal folytatjuk az 
éves sort. Ő az, akivel nagyon jól, 
eredményesen tudunk dolgozni. 
Novemberben még Lukácsházán 
is bemutatkozik a művészkör, ahol 
Devecsery László versei által ihle-
tett illusztrációkat állítunk ki. De-
cemberben a szokásos árveréses 
kiállításunkkal és a hagyományos 
„Csók-zsúrral” jelentkezünk. Rend-
hagyó módon, most a saját egye-
sületünk támogatására gyűjtünk. 
A pénzt, a majdani, tizenöt éves 
jubileumunkra készülő katalógusra 
szeretnénk fordítani” – nyilatkozta 
Palcsó Julianna.

TáF.



 XXXV I I . ÉVFOLYAM, 10 . SZÁM   2024 .OKTÓBER  14 .  KŐSZEG  ÉS  V IDÉKE  

25

49 éven át Kőszegen
Dr. Németh János fül-orr-gégész 
szakorvos novemberben betölti a 
80. életévét, idén nyáron fejezte be 
az 55 évig tartó orvosi szolgálatát.  
Több mint 49 éven át a kőszegi 
betegeket is gyógyította. Lakásán 
fogadott szeptember 27-én.
– Az életkorod indokolta az orvo-
si szolgálatod befejezését?
– 55 év után azt gondolom, mos-
tanra már megérdemlem a pihenő 
éveket. Eljött ennek is az ideje.
– Miért választottad az orvosi hi-
vatást?
– Jurisicsos gimnazistaként először 
testnevelő tanár akartam lenni, ne-
gyedikes koromban az orvosi pálya 
felé orientálódtam, majd 1970-ben 
a Markusovszky Kórházban kezd-
tem dolgozni.
– Miért a fül-orr-gégészet szak-
irányt választottad?
– Az akkori szimpátiám alapján 
döntöttem. A szakvizsgámat 1974 
év végén tettem le, de az előtte 
lévő öt évben is operáltam.
– 1975-ben Kőszegre jöttél orvos-
ként. Miért?
– Kőszegen születtem, visszahív-
tak a városba, főállásban az akkori 
Országos Gyógypedagógiai Inté-
zetbe. A híváshoz erős motiváció 
is tartozott. Az intézmény akkori 
orvosa, Ambró Gyula doktor, és 
dr. Nagy László, akinek nevét ké-
sőbb felvette az oktatási centrum, 
keresett meg az ajánlattal, ezzel a 
kéréssel elmentek a Markusovszky 

Kórház igazgatójához is. 
Mindehhez az is hozzá-
tartozott, hogy addig nem 
volt Kőszegen fül-orr-gé-
gészet szakrendelés, amit 
én kezdtem el. Befejez-
tem 49 év meg egy fél 
év után. Évtizedeken át 
a sportorvosi teendőket 
is elláttam, mert nekem, 
ifjú koromtól kezdve a 
sport meghatározó volt. 
Először a Feketekertnél 
lévő SZTK rendelőben 
dolgoztam, aztán kilenc 
évet az új és szép egészségházban. 
Idén nyáron bejelentettem, hogy 
befejezem a szakrendelést.
– Átadtad a rendelést?
– Nem volt kinek.  Az orvoshiány 
jellemző a mai életünkre.
– Orvosi munkádból mit idéznél 
fel szívesen?
– A gyógyult beteg az orvosi munka 
öröme. Ha gyermek, dupla öröm. 
1975-től Kőszegen funkcionáló or-
vosként kaptam hetente egy szak-
mai napot a kórházban, ott operál-
tam három évtizeden át. Fontos volt 
számomra is, mert a kórház szak-
mai munkájában vehettem részt.
Egyik alkalommal egy hat-hétéves 
gyermeket orrdugulással hoztak a 
műtőbe. Nehézségek árán vettem 
ki az orrából a test szöveteihez 
ékelődött, műanyagból készült 
gyöngyvirág formát. 
Azt is mondhatom, hogy az or-

vosnak a munkájához segítségre 
szüksége van. Egyrészt a betegtől 
a gyógyulása érdekében, másrészt 
a fenntartó részéről, a város, az in-
tézmény, a kórház mellettem, mö-
göttem állt az 55 év alatt.
– Mi volt az orvosi munkád nehe-
zebb része?
– A gyermekfülészet, nemcsak 
szakmai oldalról, azért is, mert 
szívszorító érzéseket táplált. A fel-
nőtt beteget is csak zárókontroll 
után engedtem el.
– Született kőszegiként kőszegie-
ket gyógyítottál. Egy-egy esetben 
a ’közeli ismerős helyzet’ okozott 
nehézséget?

– Nem. Azért sem, mert a jó em-
beri kapcsolatok híve vagyok. A 
munkatársaim vonatkozásában 
ez különösen erős. A betegek bő-
ven kitöltötték a rendelési időmet, 
amíg volt várakozó, nem mentem 
el. Egyik kórházi kollégám mondta 
nekem: akinek te nem láttad a fü-
lét, az nem is kőszegi. 
– Az oktatási intézetben volt a 
főállásod.
– Megmaradtak bennem azok az 
évek, 2017-ben adtam át a gyó-
gyító munkát. Az első évben dol-
goztam együtt Ambró doktorral, aki 
sok mindent megélt, értékes ember 
volt. Alapvetően háziorvosi felada-
tot láttam el gyerekek számára, 
időnként éjszaka is ébresztettek. 
Az orvosi korszakom kezdetétől 
váltak szét a szakágak, a gyermek 
és felnőtt részleg, és elindultak a 
szakrendelések. Az elődeink, Amb-
ró, Dobai doktorok Kőszegen még 
sokféle orvosi munkát végeztek. 
– Milyen gondolatokkal fejezted 
be az 55 évet?
– Mondhatom, mindvégig kősze-
giként dolgoztam. Jó emlékezni a 
ifjúkori kőszegi barátságokra, részt 
venni a máig tartó heti találkozókon. 
Sajnos vannak, akik hiányoznak. 
A legtöbb segítő kezet a családom 
nyújtotta, elsődlegesen a feleségem.

Kámán Z

Díszoklevelek
Október 10-én a városháza dísz-
termében Básthy Béla polgármes-
ter köszöntötte, látta vendégül a 
város nyugdíjas pedagógusait, akik 
65 éve (vas), illetve 70 éve (rubin) 
diplomáztak, és évtizedeken át ta-
nítottak.
Vasdiplomát kapott:
Németh Jánosné (Papp Gabriella), 
aki 1960-tól 1992-ig az Országos 
Gyógypedagógiai Intézetben dol-
gozott Kőszegen.
Zsolt Endréné (Bodó Ágnes), aki 

1967-92 között a Kossuth Zsu-
zsanna Körzeti Általános Iskolában 
tanított Kőszegen, magyar-német 
szakos tanárként.
Németh Lászlóné (Schwahofer 
Vilma), aki 1982-től a Kőszegi 
Kossuth Zsuzsanna Körzeti Általá-
nos Iskolában tanított 1989-ig, a 
nyugdíjazásáig. 
Rubin diplomát kapott:
Kálmán József, 1973-tól Kősze-
gen művelődési osztályvezetőként 
dolgozott, majd 1979-től a Kőszegi 
Állami Nevelőotthon igazgatója volt 
1992-es nyugdíjazásáig.

Október 9-én nyílt meg a szombathelyi Képtárban a Szent Imre-temp-
lom két mellékoltárának restaurált oltárképeit bemutató kiállítás. 
November 10-ig lesz látogatható, mert azt követően visszahelyezik 
eredeti helyére. A templom rövidesen újra szolgálja a kőszegi horvát 
híveket. Dr. Székely János megyéspüspök Mária személyéről, az egyház-
ban betöltött szerepéről, valamint a képek jelképeiről beszélt. A Szűzanya 
szimbóluma a tökéletes emberi életnek, minden kereszténynek az ideálja. 
Az atya mellett látható oltárképen az Immaculata, amely Szűz Mária szep-
lőtelen fogantatására utal. A győztes Immaculata a megváltás allegóriája. 
Mindkét oltárkép alatt könyvben összefoglalva a restaurálás folyamata. 
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130 éve
÷A templom és az egyház-
község emlékei erősítsék 
meg bennünk azt az elha-
tározást, hogy életünkben 
az egyetértés, a szeretet, 
a szépség, és jóság meg-
valósításán fáradozzunk, 
mások munkáját tisztelni 
és gazdagítani kívánjuk, 
és az örökségbe kapott 
értéket megőrizzük”.  A 
mondatokat megfogalmazta 
Wimmer Roland apát szep-
tember 25-én. Azon a napon 
ünnepelte az egyházközség a Jézus 
Szíve-templom felszentelésének 
130. évfordulóját, amely 1894. 
szeptember 23-án Kőszeg ünnepe 
volt. Az évforduló napja kevésbé 
szólt országnak-világnak, a szent-
mise kezdetén az atya áldást kért 
a Szent Háromság-szoborra néző 
kiállításra. 

Az atya a jelenlévő hívektől kérte: 
÷Nézzetek erre a templomra, mi-
lyen gyönyörű”. Azért is, mert ÷a 
templomunk reménynek, az ösz-
szetartozásnak a jele az itt élő 
emberek, egész közössége szá-
mára”. 
Az ÷egész közösség” szavak szól-
tak a sok ezer távoltévő kőszegihez 

is. Mert, ÷milyen jó az, amikor egy 
nagy családhoz tartozva talál-
kozunk egymással, nemcsak itt 
a templomban, hanem a profán 
világban is”.
Wimmer Roland apát – szavai sze-
rint – mindig kőszegiként beszél, 
mert kőszegi. Egy fiú történetével 
kezdte szentbeszédét. Arról, akit 
vonzott a Jézus Szíve-templom. A 
kétségeket megerősítette: ÷akik 
ismernek, tudják, hogy magam-
ról beszéltem. Andi mosolyog az 

első padban, akit gyermek ko-
rától ismerek”. Pappá szentelték 
1992. június 18-án a Jézus Szíve-
templomban.
A jubileumi ünnep végén a je-
lenlévő atyák megkoszorúzták a 
130 éve született Székely László 
apátplébános emléktábláját. A ju-
bileumi mise a Hozsanna 223. sz. 
énekével kezdődött, amelynek szö-
vegét az apátplébános írta. Azt a 
két verset is, amit dr. Kósa Csabáné 
Székely Orsolya mondott el. 

Építéstörténet
A Jézus Szíve-templom előtti téren, a munkaterület végén a Szent Há-
romság-szoborra néz egy egyedi kiállítás. A templomszentelés 130. 
évfordulójához kapcsolódva Wimmer Roland apát megáldotta, Pintér 
Bálint művészettörténész, kurátor bemutatta a kiállítást. Az érdeklődő 
láthatja a templomfelújítás régi, kopott, sérült, illetve a rekonstruált 
díszeit. Érdemes ott több időt is eltölteni. A templomépítés történeté-
hez kapcsolódó kutatásokat tablókon rögzítve adják át a látogatóknak. 
A tablók előtt láthatóak a díszműbádogok, egymás mellett a korro-
dálódott eredeti, illetve az újragyártott. Ezeket ott testközelből lehet 
összehasonlítani.

Egyébként zárva vannak
Az Írottkő Natúrparkért Egyesület 
és a Tourinform szervezte meg szep-
tember 20–22-én tartott Kulturális 
Örökség Napjait Kőszegen. Az el-
múlt évben Cák és Velem községet, 
idén Peresznye települést sikerült 
bevonni a programsorozatba. A 
korábbi kettő helyett három napon 
ismerkedhettek érdeklődők a kultu-
rális értékekkel. Az épített kulturá-

lis örökség színvonalas kínálatára 
nagyfokú volt az érdeklődés. Meg-
nyíltak Kőszegen a látogatók előtt 
olyan épületek, amelyek egyébként 
zárva vannak. Legnagyobb volt az 
érdeklődés egy új helyszínre, az 
egykori bencés székház épületére, 
amely az elmúlt években Benedict 
Hotelként működött. Bőven regiszt-
rálható létszám felett tekinthették 

meg az épületet. Kedvelt program 
volt a Kelcz-Adelffy utcában lévő 
volt árvaház titkának a megisme-
rése, amely legutóbb Balog isko-
laként működött. Az évszázadok 
alatt sokszínű funkciót ellátó épület 
jelentős értékeket rejt magában, 
többek közt Kőszeg várának fala-
it. Vonzotta a látogatókat a Szent 
Jakab-templom és a hozzá tartozó 
kripta szakmai vezetése, illetve az 
evangélikus harangtorony élménye. 
Harmadik alkalommal indult el a 

„Hajdan volt kőszegiek nyomá-
ban...” séta a régi temetőben. A 
vezetéseken túl egész hétvégén 
nyitott kapukkal várta látogatóit a 
Fortepan Fotógaléria, a zsinagóga, 
a Sgraffitós-ház, a Festetics-Chernel 
palota és a Zwinger.
A programok nem valósulhattak 
volna meg a vezetők és partnereink 
nélkül, akik minden évben önzetle-
nül vállalják kulturális örökségeink 
bemutatását. Köszönjük!

Mihalik Péter

Az egykori bencés rendházról
Kőszeg belvárosának egyik legna-
gyobb épülete 1680-ban nyitotta  
meg kapuját.  Pietro Orsolini olasz 
származású lékai építőmester ter-
vei alapján született az a kétszin-
tes épület, amely részben a gim-
náziumot működtető szerzetesek 
lakhelye, részben diákkollégium 
volt. 1743-1773 között földszint-
jén működött az a jezsuita patika, 
amelynek pompás berendezését a 
Patikamúzeumban ma is megcso-
dálhatjuk. A ház tűzvész áldozata 
lett 1700-ban és 1720-ban, de 
az átvonuló kuruc csapatok kétszer 
is felégették. Mindig megújult és 

otthont adott: 1680-1773 között 
a jezsuitáknak, majd három évig 
győri püspökségi papoknak, 1777-
1815 között a piaristáknak, végül 
1815-1948 között a bencés rend 
kiváló tanárainak.
1908-ban Müller Ede tervei alap-
ján az északi irányban kibővítették, 
reprezentatív lépcsőházat és kö-
zösségi tereket is kapott. Hatalmas 
pincéje 1945-ben a belváros lakói-
nak is óvóhelye volt.  1948 után az 
emeleteken lakásokat alakítottak 
ki, a földszinten hivatalok nyíltak, 
de itt kapott helyet az a varroda 
is, amely a későbbi Ruhaipari Rt /

Cicifix őse volt. Hosszú lakatlanság 
után 2015-2020 között az iASK 
támogatásával a KRAFT program 
keretében teljesen megújult: meg-
született a Hotel Benedict 65 fő be-
fogadására! Jött a COVID, a házat 
csend  uralja. 
Szeptember 21-én az Örökség 
Napok keretében közel hatvan lá-
togató végig járhatta az épületet a 
pincétől, az ebédlőn és egy lakosz-
tályon át egészen az oratóriumig. 
Gyönyörű, értékes az épület!
A séta során az ebédlőben Sólymos 
Szilveszter O.S.B. írásai nyomán 
megemlékeztünk a XX. század szer-

zetes-tanárairól, egykori diákjairól. 
Felidéztük az 1945-ös ostromnapok 
alatti eseményeket, az itt született 
Benedikta és Skolasztika történetét. 
Sághegyi Medárd O.S.B. matemati-
ka tanár, cserkészvezető, eszperan-
tista és kiváló gyorsíró  az ötvenes 
években a plébánia sekrestyése, 
pénzbeszedője és harangozója lett, 
és még hosszú évekig az egyik eme-
leti lakásban élt. A régi kőszegiek 
szeretettel emlékeztek a jellegzetes, 
mindig fekete malaclopóban járó 
kedves papra, aki – talán az utol-
sóként – „strófákat harangozott” a 
Szent Imre-templom lélekharangjá-
val. Három strófa=férfi-, kettő=női-, 
egy=gyermek elhunytért.

Gy. Lovassy Klára
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Orsolya napi Vásár 
A Natúrpark Ízei Gasztronómiai Fesztivál

Kőszeg, 2024. október 19-20.
Kézműves vásár, szabadtéri főzés, főzőverseny.

 Ingyenesen látogatható rendezvény! 

OKTÓBER 19. (szombat)

OKTÓBER 20. (vasárnap)

A Civil Ízek Utcájában (Vár melletti Diáksétány) 19-20-án 

Civil Főzőverseny és délidőben kóstoló!

2024. október 19. KÖSZHÁZ (Jurisics vár külső udvar)
„Ízek az Alpokaljáról,

Ízek az Írottkő Natúrparkban”
Szombat 09.00 – 11.00 óra nevezés a KÖSZHÁZ-ban, 14.00 órától 
kóstoló támogatói jegy vásárlásával az Írottkő Natúrpark standjánál a 
külső várudvaron. 
Nevezési kategóriák: mindenmentes sütemény (tej, glutén, cukor és 
tojás nélkül) - édes sütemény - sós sütemény - lekvár, dzsem, befőtt, 
gyógylikőr - reformkonyha (szendvicskrém, pástétom, aszalt alapú ké-
szítmények)

Eredményhirdetés mindkét verseny esetében vasárnap 16.00 órakor 
a belső várudvaron.

Támogatók: Kőszeg Város Önkormányzata, NKA Közművelődés
Kollégiuma, Írottkő Natúrparkért Egyesület

Információ: Jurisics-vár Művelődési Központ és Várszínház, 9730 
Kőszeg, Rajnis utca 9., tel: 94/360-113, www.koszeg.hu, jurisics@
koszeg.hu, facebook: https://www.facebook.com/OrsolyaNapiVasar

Jurisics vár
14.00   Hajnalcsillag Néptánc-

együttes
15.30  Tézsula Nótakör
15.45  Vadrózsa Népdalkör
16.00   Mohácsi Tamburazenekar

Fő tér
14.30  ATARU
15.30  Langaléta Garabonciá-

sok
16.30  Trio Picanto

Jurisics vár
14.30   Židanske Zvijezdice gyer-

mekcsoport, Čakavci 
tánccsoport, Zsidányi 
tamburazenekar

16.00  Civil Főzőverseny és az 
Ízek az Alpokaljáról 

 eredményhirdetése 
17.00  Kőszeg Város Fúvószene-

kara

Fő tér
13.00 Langaléta Garabonciá-

sok
14.00  Gulyás László gyerekmű-

sora
15.00  Boglya Népzenei Együt-

tes és Sebők Lívia
16.00 D78 - balkán, klezmer, 

moldvai dallamok

A Kőszegi Városi Múzeum, 
Könyvtár és Levéltár hírei
RENDEZVÉNYEK
• 2024. október 16-án szerdán 17 órakor kerül sor Hegyvári I. Edit 

legújabb verseskötetének bemutatójára a Könyvtár rendezvénytermében.
• 2024. október 17-én csütörtökön 18 órakor Dr. Mende Balázs 

Gusztáv „A Széchy-kripta lakói - Archeogenetikai vizsgálatok a 
Szent Jakab-templom csontanyagán” című előadását hallgathatják 
meg az érdeklődők a Könyvtár rendezvénytermében.

• 2024. október 30-án szerdán 10 órakor a Könyvtár gyermekrész-
legében Baba-mama játszóház várja a legkisebbeket. A foglalkozást 
Kissné Rentkó Zsuzsanna, gyermekkönyvtáros tartja. Beiratkozott ol-
vasóink számára a részvétel ingyenes, de előzetes regisztrációhoz kötött. 
(Tel.: 94/360-259)

• 2024. november 7-én csütörtökön 17 órakor kezdődik a „Sem em-
lék sem varázslat...” Radnótiról abdai szemmel Dr. Fűzfa Balázs 
irodalomtörténész Radnóti halálának 80. évfordulójára emlékező elő-
adása a Könyvtár rendezvénytermében.

• 2024. november 12-én kedden 17 órakor kerül sor Magyarország 
épületlakó pókjai című kötetbemutatóra, melyen Dr. Szinetár 
Csaba és Kovács Gábor szakértő szerzőknek köszönhetően ismerked-
hetünk meg nyolclábú lakótársainkkal a Könyvtár rendezvénytermében.

• 2024. november 14-én csütörtökön 17 órakor kezdődik a Karinthy 
szerelmei című MADÁCH Színházi online előadás a Könyvtár ren-
dezvénytermében.

Nyitvatartás
ARANY EGYSZARVÚ PATIKAMÚZEUM
Hétfő: ZÁRVA, Kedd-vasárnap: 09.00-17.00. 
FEKETE SZERECSENY PATIKAMÚZEUM
Hétfő, Szombat ZÁRVA, Kedd-Péntek és Vasárnap:10.00-16.00. 
JURISICS MIKLÓS VÁRKIÁLLÍTÁS
Hétfő és vasárnap: ZÁRVA, Kedd-szombat: 10.00-17.00.  
HŐSÖK TORNYA október 1-től ZÁRVA!

Kálvária – nyitva
Hálásan köszönöm azon önkéntesek szolgálatát, akik áprilistól, hét hóna-
pon keresztül, lehetővé tették, hogy minden szombaton 14 és 16 óra kö-
zött látogatható legyen a szép Kálvária-templomunk. Októberben is nyitva 
van, külön köszönöm! Jó volt látni és tapasztalni ezt a nagylelkűséget, 
amivel önzetlenül szolgáltak másokat, megmutatva plébániánk és váro-
sunk egyik gyöngyszemét. Ezen kívül több csoportot is fogadtunk a nyár 
folyamán, volt szép koncert is, több imaóra. Köszönet a gondnokoknak is, 
hogy szívükön viselik a Kálváriát! Isten áldása kísérje életüket!

Kirner Antal Zoltán plébános

Anyakönyvi hírek
HÁZASSÁG: Jandrasits Andrea – Kondorosi Árpád, Lasancz Eszter 
– Koós Viktor, Tolnay Veronika – Soproni Milán, Szendi Vivien – Nagy 
Péter Áron, Grüll Judit – Szabó János, Oroszy Rafaella – Homola 
Barnabás.

HALÁLOZÁS: Bella Csabáné szül. Harkai Elza, Mátyus Sándorné szül. 
Mihácsi Teréz, Alasz Istvánné szül. Karácson Ilona, Czumpf Jánosné 
szül. Stefanich Katalin, Lajos Antalné szül. Csánits Ilona.

Kőszeg Város Önkormányzata versenyeztetési eljárás útján az 
alábbi ingatlanokat értékesíti: 
 Kőszeg, Rákóczi F. u. 63. fszt. 2 sz. alatti 48 m2 nagyságú lakás 
 Kőszeg, 2869/28 hrsz 6717 m2 nagyságú ipartelep
 Kőszeg, 2869/29 hrsz 7459 m2 nagyságú ipartelep
 Kőszeg, új Mentőállomással szembeni 2975/110 hrsz 1160 m2 

nagyságú beépítetlen terület.
Részletes információ megtalálható a Kőszegi Közös Önkormány-
zati Hivatal faliújságján, www.koszeg.hu honlapon, a Vagyonérté-
kesítés rovat, Önkormányzati ingatlanértékesítés menüpont alatt, 
valamint a Városüzemeltetési Osztályon kérhető (94/562-529).
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Asztalitenisz: Két csapat a megyeiben
Újra indul kőszegi csapat is a megyei asztalitenisz csapatbajnokságban. 
Kőszegen is újraindultak az asztalitenisz edzések, s a bajnokságban a régi 
NB III-as csapattal szinte megegyező kerettel rajtol a KSE: A csapat tagjai: 
Agg Patrik, Ihász Tibor, Karádi László, Markovits András és Terplán Zoltán. 
A Horvátzsidányi SC csapata, a kőszegi játékosok többségének „haza-
engedése” után: Alasz Marcell, Kolarich Sándor, Molnár Péter, Tengelics 
Dominik és Varga József összeállításban kezdi a szezont. A hazai mérkőzé-
seket a KSE csütörtöki napokon 17.00 órától az Árpád-házi iskolában, a 
zsidányi gárda csütörtökön 18.00 órás kezdéssel a Kultúrházban játssza.

Falunapi Asztalitenisz Verseny Horvátzsidányban
Szeptember 7-én - a község önkormányzata és a megyei asztalitenisz szö-
vetség támogatásával - másodízben rendezték meg a falunapi asztalite-
nisz versenyt Horvátzsidányban. Közel negyvenen álltak asztalhoz. Indult 
a megyei másodosztály jelentős része. Több vasi kistelepülés mellett még 
Győr-Moson-Sopron megyéből is érkezett nevezés.

Kőszegi és horvátzsidányi eredmények (1-4. helyezés) férfi egyéni (28 in-
duló) 1. Terplán Zoltán (Kőszeg), 4. Varga József (Horvátzsidány), női egyéni (5 
induló) 1 Molnár Kitti (Hzs.), 2. Scheck Dóra (Hzs.), 3. Tihanyi Luca (Kg.), páros 
(16 pár), 1 Varga József -Alasz Marcell (Hzs.), gyermek (6 induló) -.

Programajánló
október 21.  10.00 és 13.30 Jurisics vár lovagterem gyermek-

színházi bérlet előadása Marica Bábszínháza 
október 23.  16.00 Jurisics vár lovagterem Nemzeti Ünnep meg-

emlékezés, közreműködik a Concordia-Barátság 
Énekegyesület és a Budaker Gusztáv Zeneiskola AMI 
tanulói. 17.00 koszorúzás Tornay Endre András ’56-os 
Emlékoszlopánál, közreműködik Kőszeg Város Fúvós-
zenekara. 

október 29.  Jurisics vár KÖSZHÁZ  Városi Véradás
november 6.  Királyi Városnap 
 13.30 temető – Koszorúzás
 Kincs István, Székely László, Chernel Kálmán, Hauer 

Tamás, Kristóf Ágota, Bechtold István, Szövényi Ist-
ván, Jenkei Ede, Dr. Gyöngyös Endre, Soproni Zoltán, 
Lóránt Gyula díszpolgárok sírjánál

 15.00 Jurisics vár lovagterme 
 Ünnepi Képviselő-testületi ülés 
 Jó tanuló, jó sportoló díjak átadása
 Polgármesteri elismerő oklevelek átadása
 17.00 Jurisics vár lovagterme
 Ünnepi Képviselő-testületi ülés
 Ünnepi előadás: A Dunántúli Kerületi Tábla Kőszegen, 

A város és a bíróság kapcsolata (1724-1869). Előadó: 
Söptei Imre főlevéltáros 

 Városi kitüntetések átadása
november 7.  10.00 Chernel utca - emléktábla avatás; 11.00 Juri-

sics vár lovagterme: Megyei jogásznap
november 7.  17.00 - Hegyizene - filmvetítés az alkotóval a 

természetvédelmi látogatóközpontban
november 9.  Concordia-Barátság Énekegyesület 165. éves: 

9.00 Városi temető – tisztelgés az egykori tagok és 
karnagyok előtt 10.00 lovagterem ünnepi közgyűlés

 18.00 evangélikus templom - Concordia-Barátság 
Énekegyesület hangversenye

november 12. 10.00 és 13.30 Jurisics vár lovagterem gyermekszín-
házi bérlet előadása Mesebolt Bábszínház Kutyus és 
Cicus 

november 14. 19.00 Jurisics vár lovagterem Aradi-Varga Show 
november 16. Jurisics vár lovagterem Borbál
november 28. 17.30 - Ragadozómadarak természetvédelmi és 

vadgazdálkodási vonatkozásai - Haraszthy László 
előadása a természetvédelmi látogatóközpontban.

Boksz: Sűrű program

Nem unatkoztak a Fitt-Box ÖE öklözői szeptember első hetében, Rába 
Noémi (60 kg) a Silesian Women’s Boxing Championships (Lengyelor-
szág) bronzérmes lett. Jól bokszolt, de a döntőbe jutásért EB bronzérmes 
cseh ellenfele jobbnak bizonyult. Buza Rafael (67 kg) és Buza Rómeó (71 
kg) Romániában a „Moldavian Belt” versenyen lépett szorítóba. Rafael 
izraeli, ukrán és román ellenfelet legyőzve a dobogó legfelső fokára áll-
hatott. Rómeót, egy győztes parti után, VB és EB győztes ukrán bokszoló 
ütötte el a döntőtől. Harmadik helyen végzett a tornán. Az egyesület fia-
taljainak a nemzetközi Sopron-kupa nyújtott remek lehetőséget az orszá-
gos bajnokságra való felkészülésre.

Eredmények: 60 kg Rába Noémi-Catrin Ivanova 0:5, 67 kg Buza Rafael-
Safiabo Shadbah (Izrael) 5:0, Buza Rafael-Lozan Danilo (Ukrajna) 5:0, Buza 
Rafael-Alex Herteg (Csehország) 5:0, 71 kg Buza Rómeó-Smarandache 
Catalin David (Románia) R1, Buza Rómeó-Zakhariev Yurin (Ukrajna) 0:5

Fiatalok bajnoksága
Szeptember 26-29. között 67 egyesület, 271 versenyzőjének résztvételével, 
Hajdúszoboszlón rendezték az Utánpótlás és Serdülő Országos Bajnoksá-
got. A A Fitt-Box ÖE a-Skorpió Box Klubbal közösen, Gombai János és 
Varga Roland edzők vezetésével hét versenyzővel indult. Egy arany, három 
ezüst és két bronzéremmel gyarapodott a bajnoki éremgyűjtemény. 

Eredmények: U12 leány 36 kg 1. Kovács Patrícia, fiú 30 kg 2. Gombai Alex, 
65 kg 3. Rába Levente, serdülő lány 60 kg 2. Kovács Alíz, fiú 52 kg 2. Fritz 
Gergő, 54 kg 5. Pfeiffer László, 80 kg 3. Major Krisztián.
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41. História Futás

Az első szeptemberi hétvégén, 41-edszer  rajtolt el Kőszeg egyik nagy-
rendezvénye, a História-futás. A Jurisics Vár által rendezett eseményen 
remek nyárvégi idő várta a futókat. A fiatalok, óvodástól középiskolásig, 
az életkoruknak megfelelő távokon, 300 métertől 2500 méterig, verse-
nyeztek. Nagy csatákat és magabiztos győzelmeket egyaránt hoztak a 
küzdelmek. 363 fiatal versenyzett. Az 1532 méteres történelmi futáson 
ezúttal is sokan emlékeztek a várvédő hősökre. A férfiaknál Marton Oli-
vér - ezüst és bronzérem után - megnyerte az aranyérmet. A hölgyeknél 
Dr. Szilágyi-Hani Eszter, nagy hajrával, visszavágott tavalyi legyőzőjének, 
Forrainé Palkó Diánának. Első érmét 2012-ben szerezte. Két arany, két 
ezüst és egy bronzéremnél tart. A profik versenyén nem okozott meglepe-
tést, hogy a Benedek Team afrikai atlétái győztek, de a férfiaknál Cosmas 
Kigennel meglepetésre sokáig tartotta a lépést Medvegy András. A kő-
szegi triatlonista a legjobb kőszeginek járó. Stettner-díjat is elhódította. A 
váltók versenyét a fiatal triatlonistákból álló csapatok uralták, a dobogó 
harmadik fokára a birkózók triója állhatott fel. Az eredményhirdetésnél 
Terplán Zoltán, Kőszeg város alpolgármestere köszöntötte a résztvevőket, 
s gratulált a sikerekhez.

Tömegverseny 1532 m nők 1 Dr. Szilágyi-Hani Eszter 6:18, 2. Forrainé Pal-
kó Diána 6:19, 3. Maráz-Láng Lilla 6:21. férfiak 1. Marton Olivér 4:41, 2. 
Horváth Barnabás 4:46, 3. Novák András 4:52.
II. kategória győztesei (lány, fiú) Ovis: Pungor Mira/ÁH Óvoda 1:59, Lu-
kács Bence/Szombathely, Játéksziget Óvoda 1:51, I. korcsoport Marton Han-
na Lina/BA 2:18, Domján Dávid/BA 2:14, II. korcsoport Bozzay Zsófia/ÁH 
5:01, Schrott Tamás/BA 4:50,  III. kcs. Kovács Patrícia/BE 4:4:52, Dán Ábel/
ÁH 4:16, IV. kcs. Ürmös Panka Éda/ÁH 4:22, Gurisatti Péter/ÁH 3:57, V. kcs. 
Kumánovich Kata Nóra/JMG 4:50, Hóbor Álmos/ÁH (2 kör) 8:47, VI. kcs. Bozsó 
Fanni Blanka/JMG 5:13, Busa Ábel/JMG (2 kör) 9:39.
III. kategória, 9 km Abszolút dobogósok női 1. Valentine Jebet/Benedek Team 
37:07, 2. Iker Natália/Sonnentherme 37:33, 3. Medvegy Nóra/Kőszegi Triatlon 
41:02, férfi 1. Cosmas Kigen/Benedek Team 28:38, 2. Medvegy András/JMG 
30:17, 3. Hóbor Lehel/Kőszegi Triatlon 32:00, Korcsoport győztesek I. kcs. 1. 
Iker Natália/Sonnentherme 37:33, Medvegy András/JMG 30:17, II. kcs. 11. 
Valentine Jebet/Benedek Team 37:07, Cosmas Kigen/Benedek Team 28:38, III. 
kcs. Deli Timea/Kőszeg 52:09, Devecseri Bálint /Szombathely 34:59, IV. kcs. -, 
Gódor Béla/Kőszegi Triatlon 40:19.
3x1 kör váltó 1. História Betyárok/Árpád-házi Iskola (Gurisatti Péter-Hóbor 
Álmos-Kovács Levente) 34:23, 2. Pudingok/Árpád-házi Iskola (Ürmös Panka-
Jelenics Alíz-Hóbor Enikő) 37:44, 3. Kőszegi Birkózók/KSE (Róth Ármin-
Pusztai Dániel-Kóczán Kolos) 39:40.
Stettner Díj: Medvegy András/JMG
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Labdarúgás: Győzelemsorozat
A harmadik fordulóban, Kemenesalján ugyan vereséget szenvedett a 
Lóránt, de aztán igencsak lendületbe jöttek, ötös győzelmi sorozatot si-
került kialakítaniuk. Szelestén a végét ugyan szorossá tette az ellenfél, 
de a győzelem nem forgott veszélyben. Uraiújfalu és Répcelak ellen is 
egygólos előnnyel fordultak a második félidőre, s a második játékrészben 
bebiztosították a három pontot. A kupában 5:0-lal kiütött bükieket ezúttal 
nehezebben gyűrték le, de a hajrában ezt a győzelmet is biztossá tették. 
Kemenesmagasiban is mindkét félidőre jutott egy-egy kőszegi találat.
A Halmosi kupa harmadik fordulójában Újperint csapatát fogadták a kő-
szegiek, akik az előző bajnokságban a megyei II. osztály délicsoportjában 
bajnoki címet szereztek. Az első félidőt uralta a Kőszeg, intenzív játékkal a 
vezető gólt is sikerült megszerezte. A második félidőben feljött az ellenfél, 
de egyetlen igazi helyzetük volt, igaz azt gólra váltották. A továbbjutás 
büntetőpárbajban dőlt el. Az első öt rúgás nem hozott döntést. A hatodik 
körben fokozta a feszültséget, hogy váratlanul éjszakai sötétségbe borult 
a pálya. Néhány perc után helyreállt a világítás. A kilencedik körben a 
kőszegiek rugója hibázott, az újperinti berúgta A kőszegiek pedig fájó 
szívvel búcsúztak a kupától. Joggal érezték úgy, hogy közelebb álltak a 
továbbjutáshoz. 

Eredmények: 3. forduló: Kemenesalja FC-Kőszegi LFC 1:0 (0:0), 4. forduló: 
Szeleste-Pósfa SE-Kőszegi LFC 2:3 (0:3), gólok: Szolyák, Horváth L. (öngól), 
Kolompár, 5. forduló Kőszegi LFC-Uraiújfalu SE 3:0 (1:0), gólok: Réti Milán (2), 
Fehér, 6. forduló: Répcelaki SE-Kőszegi LFC 0:2 (0:1),gólok: Réti Milán (2), 7. 
forduló: Kőszegi LFC-Büki TK 3:1 (0:0), gólok: Szolyák (2), Kovács Dominik.
Halmosi kupa 3. kör Kőszegi LFC-Újperint SE 1:1 (1:0), gól: Büntetőkkel: 
6:7 (Büntetőjét berúgta: Szolyák, Kiss Bence, Kovács Dominik, Monár Csaba, 
Puporka, Lintner) 

Hullámzóan teljesített a Kőszegfalva az elmúlt időszakban. Szeptember-
ben a két győztes meccs mellett két döntetlen a hozam, az október viszont 
vereséggel indult.

Eredmények: 3. forduló: Gyöngyösfalu SE-Kőszegfalvi SE 1:4 (1:0), gólok: 
Nádor, Pongrácz Dániel, Pongrácz Zsolt, Juhász, 4. forduló: Kőszegfalvi SE-
Guri Serház Söpte SE 2:2 (0:0), gólok: Nagy, Karacs, 5. forduló: halasztva 
(11.17-re), 6. forduló: Kőszegfalvi SE-Cák SE 4:2 (3:2), gólok: Guttmann (ön-
gól), Vidos, Molnár, Pongrácz Zsolt, 7. forduló: Bucsu KSK-Kőszegfalvi SE 3:3 
(3:0), gólok: Pongrácz Dániel (2), Pongrácz Zsolt, 8. forduló:  Acsád-Meszlen 
SE-Kőszegfalvi SE 4:1 (2:0), gól: Schwarz.
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Területi Liga Kaposváron
A kaposvári verseny legjobb kőszegi eredmé-
nye Biczó Nóra 200 méteres gátfutásban elért 
ezüstérme.

Eredmények: távol 30. Karádi Réka 409, disz-
kosz 6. Halmágyi Letícia 17,87, 60 m gát 6. Biczó 
Nóra 10,28, sípoló rakéta hajítás 5. Halmágyi Le-
tícia 35,16, 300 m 20. Kovács Emma 49,82, 200 
m gát 2. Biczó Nóra 32,38, 8. Gerencsér Hanna 
35,05.

Csapat bronz

382 ponttal harmadik helyen végzett és egy osz-
tállyal feljebb léphet a Magyar Csapatbajnokság 
harmadik divíziójában szereplő kőszegi atléta 
csapat. A remek eredményt a kemény felkészülés 
és a csapatért vállalt küzdőszellem hozta meg. 

Férfi 100 m 4. Sáray László 11,30, 10. Mesits 
Maxim 11.94, 200 m 3. Sáray Péter 22,11, 7. 
Sáray László 22,95, 16. Mesits Maxim 24.79,400 
m 1. Sáray Péter 49,85, 5. Sáray László 52,39, 
19. Horváth Krisztián 65,45, 800 m 8. Németh 
Márk 2:24,75, 13. Kalamár Milán 2:32,87, 1500 
m 10. Horváth Áron 4:45,03, 13. Horváth Krisz-
tián 5:00.12, 5000 m 11. Horváth Krisztián 
19:07,31, 14. Kalamár Milán 21,50.72, 110 m 
gát 7. Luter Kristóf 20,09, 400 m gát 3. Horváth 
Áron 1:01,24, 8. Luter Kristóf 1:10,11, 11. Né-
meth Márk 1:11,26, távol 8. Mesits Maxim 558, 
súly 11. Németh András 9,04, 12. Nemes Szilárd 
8,94, gerely 9. Németh András 35,96, diszkosz 10 
.Nemes Szilárd 23,53, kalapács 7. Németh András 
22,40, 8. Nemes Szilárd 22.30. Női 100 m 5. Tóth 
Gréta 13,25, 16. Varga Boglárka 14,26, 200 m 
14. Bognár Liliána 30,44, 400 m 7. Boros Abigél 
63,92, 800 m 11. Varga Boglárka 2:51,57, 1500 m 
8. Gulyás Zóra 5:49,44, 13. Sáray Ágnes 6:43,71, 
100 m gát 1. Kiricsi Berill 15,30, 2. Gulyás Zóra 
16,60, 5. Kiricsiné Horváth Henrietta 19,97, 400 
m gát 3. Boros Abigél 1:09,36, 4x100 m 4. Kőszeg 
AC (Bognár Liliána, Elek Júlia, Sáray Ágnes, Takács 
Eszter) 60,44, távol 9. Boros Abigél 442, 12. Polgár 
Száva 426, hármas 3 .Tóth Gréta 10,47, 4. Kiricsi 
Berill 10,46, súly 9. Kiricsiné Horváth Henrietta 
7,04, 10. Varga Boglárka 6,89, 14. Takács Eszter 
6:47,38, gerely 8. Gulyás Zóra 24.78, diszkosz 6. 
Kiricsi Berill 24,94, 12. Polgár Száva 13,20.

Őri Anna Ausztriában
Őri Anna 
(Írottkő Szabad-
idő Egyesület), 
Tihanyi Tibor 
tanítványa má-
sodik lett Krems 
an der Donau-
ban (Ausztriá-
ban) a Juniors 
HTT Orange 
versenyen. 
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Diáksport
Pápai Nerina Magyar Bajnok
Nagyszerű ajándékkal kedveskedett Pápai Ne-
rina edzőjének Lengyák Györgynek annak 75. 
születésnapja alkalmából. A Haladás versenyző-

je, a Jurisich gim-
názium diákja az 
ifjúsági korosztály 
Összetett Magyar 
B ajnokságán 4366 
ponttal, magabiztos 
184 pontos előny-
nyel lett a hétpróba 

bajnoka. Öt számban és az összpontszámban 
is egyéni csúcsot ért el, a többiben „csak” idei 
legjobbját teljesítette. A második versenynapon 
már egyszer sem engedte ki kezéből a vezetést.

Pápai Nerina eredményei: 100 m gát 15,27, 
magasugrás 144, súlylökés 8,59, 200 m 25,68, 
távolugrás 497, gerelyhajítás 25,92, 800 m 
2:22,42.

Ügyességi csapatbajnokság
Remekül szerepeltek a Jurisich gimnázium csa-
patai a 2024-25-ös tanév Atlétika Csapat és 
Váltófutó Diákolimpia megyei döntőjén. A ver-
senyszámok felében a JMG csapatai állhattak a 
dobogó tetejére, pedig két versenyszámban nem 
is indultak csapataik. 

A Jurisich gimnázium csapatainak eredmé-
nyei Fiúk súlylökés 1. hely 11,285 m-es átlag (A 
csapat tagjai: Nagy Bálint, Egervölgyi Máté, Pén-
zes Bálint, Pászner Domonkos, Busa Ábel), gerely-
hajítás 1. hely 33,425 m-es átlag (A csapat tagjai: 
Cseppán Zsombor, Pászner Domonkos, Nagy Ba-
lázs, Takács Márton, Nagy Gábor), diszkoszvetés 1. 
hely 23,465 m-es átlag (A csapat tagjai: Pászner 
Domonkos, Busa Ábel, Mozsár Patrik, Müller Pé-
ter, Kovács József Bendegúz), távolugrás 4. hely 
523,5 cm-es átlag, svédváltó (100-200-300-400 
m) 5. hely 2:14,2 perc, 4x1500 m váltó 3. hely 
20:28,1 perc. Lányok súlylökés 1. hely 7,5675 
m-es átlag (A csapat tagjai: Zsótér Rebeka, Tóth 
Tícia, Kovács Henrietta, Rába Noémi, Pikács An-
tónia, gerelyhajítás 2. hely 24,47 m-es átlag (A 
csapat tagjai: Tóth Tícia, Pikács Antónia, Patkó 
Adél, Nyúl Evelin, Rába Noémi), diszkoszvetés 1. 
hely 20,87 m-es átlag (A csapat tagjai: Sárközi 
Rirza, Tőke Anna Erzsébet, Zsótér Rebeka, Kovács 
Fanni Mária, Forintos Jázmin) távolugrás 1. hely 
444,25 cm-es átlag (A csapat tagjai: Pápai Ne-
rina, Kövi Leila, Polgár Száva Adél, Tüzes Dóra, 
Molnár Georgina Zsuzsanna), svédváltó 2. hely 
2:32,09 perc, 4x800 m váltó1. hely 12:17,3 perc 
)A váltó tagjai: Badics Hanna Zoé, Bozsó Fanni 
Blanka, Deme Róza, Tüzes Dóra. Testnevelők: Tóth 
Borond, Gordos Kristóf, Gazsi Izabella, Oroszvári-
Tóth Fruzsina.

Az általános iskolák versenyén Kőszeget a Balog 
iskola távol- és magasugró csapatai, valamint a 
10x200 méteres váltó képviselte. Leány távol-
ugrásban a dobogó második és harmadik fokára 
is a Balog iskola állhatott.

A Balog iskola csapatainak eredményei Lá-
nyok távolugrás 2. Balog „A” 423,75  cm-es átlag, 

magasugrás 3. Balog 123,75 cm-es átlag, Fiuk 
távolugrás 4. Balog 411,5  cm-es átlag, magas-
ugrás 4. Balog 137,5 cm-es átlag, Váltó 10x200 
m 5. Balog 5:15,3.

Birkózó sikerek
Tatabányán (szeptember 7.) rendezték a 13 
évesek Kötöttfogású Birkózó Diákolimpia terü-
leti döntőjét. A kőszegiek 2-2- arany, ezüst illet-
ve bronzérmet szereztek.

Eredmények 1. hely Jakab Jácint (85 kg), Pusz-
tai Dániel (38 kg), 2. hely Róth Ármin (35 kg), 
Csánits Barnabás (75 kg), 3. hely Németh Áron 
(63 kg), Kóczán Kolos (46 kg), 5. hely Pusztai 
Szilveszter (42 kg), Rémai Csongor (69 kg).

A országos döntőnek is Tatabánya adott otthont 
(szeptember 27.). 186 birkózó palánta lépett 
szőnyegre. Pusztai Dániel a döntőig minden el-
lenfelét tussolta. A döntőben bírói hiba is kellett 
a vereségéhez. Németh Áron a dobogó harma-
dik fokára állhatott. Idei súlycsoportjánál (54 
kg) kettővel feljebb (63 kg) indult. Döntőbeju-
tását kaposvári ellenfél akadályozta meg, de a 
bronzcsatát biztosan, 4:0-ra hozta.

Eredmények U13 35 kg 11. Róth Ármin, 38 kg 
2. Pusztai Dániel, 50 kg 11. Kóczán Kolos, 63 kg 
3. Németh Áron, 69 kg 9. Rémai Csongor 76 kg 5. 
Csánits Barnabás, 85 kg 5. Jakab Jácint.

Győrszentivánról, a Nemzetközi Sillai László 
Emlékversenyről (augusztus 31.) győzelemmel 
és érmekkel tértek haza.

Eredmények U13 46 kg 5. Kóczán Kolos, 69 kg 
5-6. Rémai Csongor és Csánits Barnabás, U14 38 
kg 1. Pusztai Dániel, 57 kg 2. Pusztai Dominik, 62 
kg 3. Tornai Ábel, 68 kg 2. Tóth Ábel.

Szeptember 28-án a KSE hat birkózója Nyitrán 
(Szlovákia) szerepelt. Hat nemzet több mint 260 
versenyzője lépett szőnyegre. A közeli országok 
mellett Angliából is volt induló. Magyarországot 
öt egyesület versenyzői képviselték. Minden szí-
nű éremből jutott a kőszegieknek.

Eredmények U11 33 kg 1. Polgár Ádin, 42 kg 
2. Csiszár Krisztofer, U13 42 kg 3. Pusztai Szil-
veszter. Csiszár Gergő, Nagy Róbert és Oláh Mirkó 
nem ért el dobogós helyezést.

Kőszegi atlétika
Szenior arany
Bajnoki címet és egy ezüstérmet ért el Kiricsiné 
Horváth Henrietta a W45 korcsoportban a Bu-
dapesten rendezett Szenior Magyar Bajnokságon 
(augusztus 31.). 80 méter gáton a dobogó leg-
felső fokára állhatott 15,9 mp-es idővel. Távolug-
rásban 394 cm-es egyéni csúcsa ezüstérmet ért.

bajnoka. Öt számban és az összpontszámban 

Győrszentivánról, a Nemzetközi Sillai László 

382 ponttal harmadik helyen végzett és egy osz-
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